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Svojo enoto sem 
razmestil okrog 
Ljubljane
Spomini Ivano Kunavarja z Ježice, ki je 9. 
med prvimi partizani prišel v Ljubljano

maja

Z RAZŠIRJENE SEJE OBČINSKEGA ODBORA SZDL

ČRNO BELO
O LETOŠNJ9H 
VOLITVAH

Med odborniki občinske skupščine je premalo 
žensk Volitve bi bile lahko boljše, če bi bile orga
nizacijsko bolje pripravljene. Za Bežigradom je ve
liko hiš, ki sploh niso označene in ljudje iz teh hiš 
sploh niso bili upoštevani kot volivci. Dva zbora vo
livcev zapored ne moreta nikdar uspeti. Volitve in 
Priprave na volitve pa so bile bolj demokratične kot 
Prejšnja leta.

54-letnt Ivan Kunovar z 
Ježice je bil med prvimi 
partizani, ki so 9. maja 1945

CcnO 20 dinarjev P^orakaU v Ljubljano Ko
sem ga povprašal po tistih 
dneh, se mu je obraz raz
jasnil in še enkrat je doži- 
vel...

— P Črnomlju, kjer se je 
štab Belokranjskega odreda 
priključil I. diviziji, so me 
postavili za komandanta Be- 
lokranjskegag odreda, nepo
sredno pod mojo komando 
pa je bil tudi precejšen del 
Notranjskega odreda. Z vse
ga skupaj 350 močmi smo se 
potlej 4- maja odpravili pro
ti Ribnici, kamor smo prišli 
7. maja Naslednji dan smo 
bili že v vaseh nad Škofljico. 
Bližina glavnega mesta Slo
venije, ki ga mnogi izmed

Je zmedo krog volilnih Imeni, 
kov pojasnil takole:

Nadaljevanje na 2.strani

Servisi v slepi ulici
To so nekatere ugotovitve 

* razširjene seje občinskega 
°dbora SZDL, na katero so 
bili povabljeni predsedniki 
Itra J ovnih odborov SZDL, taj
ski krajevnih skupnosti, čla- 
Jb Občinskega odbora SZDL, 
?t>K ZKS, ObK ZMS, ObSS 
itd

Neurejeni 
volilni imeniki

2e tned samimi volitvami 
& bilo veliko negodovanja 
^radi neurejenih volilnih 
“benikov. Tudi na razširje- 
bem plenumu je bilo o tem

precej razprav. Volivci so 
morali zaradi neurejenih vo
lilnih imenikov prihajati na 
občino, koder so dobili po
trdila, da so vpisani v volil
ni imenik; v volilni imenik 
pa so bili vpisani ljudje, ki 
so umrli, mladi, ki naj bi le
tos volili prvič pa niso blh 
vpisani vsi itd. Zgodilo se je, 
da je bdi nekdo dvakrat vpi
san, vpisanih pa je bilo tudi 
veliko takih, ki so se je zdav
naj odselili iz volilnih enot, 
koder so bili vpisani.

Boris Žibert, načelnik od
delka za splošne in notranje 
zadeve in družbene službe.

str. 6

Črne gradnje na prepihu
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nas zelo dolgo nismo videli, 
nam kar ni mogla priklicati 
spanec na oči. Po neskončno 
dolgi noči — skoraj nihče ni 
spal — sem vstal navsezgo
daj zjutraj in čakal, da bi 
se megle po poljih dvignile, 
a še preden sem lahko za
gledal mesto, je že prišla pa
trulja.

Na vrat na nos so se par
tizani pripravili in pohiteli 
proti mestu. Ze ob petih ali 
polšestih zjutraj so prišli do 
bloka. Tu pa jih je že ča
kala nova komanda in mo
rali so ostati na bloku. Ko
mandant Kunovar pa je raz
meščal straže ob žici okrog 
Ljubljane

Skoraj si nisem upal mo
titi tovariša Kunovarja, ko 
je razpredel svoje bogate 
spomine

—Kaj pa vaša žena in sin, 
sem končno vprašal.

— No, v Ljubljani so ve
deli, da prihajajo osvobodi
telji. Ze v Škofljico so se 
pripeljali kolesarji, da bi nas 
pozdravili. Na bloku pa je 
bilo kljub prepovedi, da bi 
kogarkoli izpustili iz mesta, 
vse živo- Najbrž je nekdo 
izmed znancev, ki so me po
zdravljali takrat tudi pripe
ljal mojega enajstletnega si
na, ki sem ga po treh letih, 
kolikor sem bil v partizanih, 
komaj še spoznal. Pozneje 
je prišla še žena, ki jo je 
okupator 1944. leta odpeljal 
v taborišče, vendar je bila 
ob kapitulaciji Nemčije že 
na slovenskih tleh.

— In ostali Ljubljančani?
— Bilo je veselja v tistih 

dneh, povsod objemanje, pre
pevanje in solze žalosti zara
di tistih, ki se niso vrnili, so 
se kar izgubile med srečni
mi obrazi. Da, bil je pravi, 
neponovljivi pomladni dan. 
Vendar mi je najbolj ostala 
v spominu starka, ki me je 
objela na čevljarskem mo
stu. Dala mi je iz volne sple
ten okrasek, jaz pa v zame
no značko z likom maršala 
Tita. Ko sem ji dal znak, so 
se ji na uvelih licih zable
ščale solze sreče.

B. SAJOVIC

FANI PERBIL
republiška poslanka

Polovico Bežigraj- 
čanov je v nedeljo, 
18. aprila volilo no
vega poslanca v re
publiško skupščino. 
Volitev se je udeleži
lo 89,2 odst. vpisanih 
volivcev. Za kandi
data Fani Perbil je 
glasovalo 8.348 od 
8.836 volivcev, koli
kor jih je volilo.

Ibbljana, srce narodno- 
svobodilne borbe v Slove-

r ’ •’e Pr&d dvajsetimi leti
aostno po2dravila parti.

o«n>omiČma,’C in Prazn>kom Ljubljane je bila na gospodarskem razstavišču slavnostna konferenca, ki so 
HVajsetinn imi °V “brin-sklh skupščin mesta Ljubljane udeležili tudi partizanski aktivisti in borci NOV, Id so iju-u 
~rpina#jn j0s*. osy°bodili ljubi jano. Na slavnostni konferenci so govorili Udi ja Šentjurc, Prane Leskošek, inž. Marijan 
*bt>r in orkelit^' j^,lrn:*r’ v kulturnem delu programa pa so sodelovali pevski zbor »Toneta Tomšiča«, Invalidski pcvsld
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Črno — 
belo o 
volitvah
Nadaljevanje s 1. strani

»Volilne imenike oziroma 
prepise smo dali dva do tri 
mesece pred volitvami kra
jevnim skupnostim s proš
njo, da jih pregledajo in nas 
o napakah obveste. Vendar 
je na terenu preveč spre
memb, ljudje se menjajo in 
ljudje se med seboj premalo 
poznajo. Zato je točnost vo
lilnih imenikov težko preve
riti, občani pa pogosto spre-, 
membe stanovanja niti ne 
prijavljajo niti ne odjavljajo. 
Sicer pa je bila tudi dolžnost 
volivcev samih, da preverijo, 
če so vpisani v volilni ime
nik. Imeniki so bili javno 
razgrnjeni na občini osem 
dni pred volitvami, na raz
grnitev pa je opozarjal radio, 
tudi časopisje ... Potek voli- 
tev pa bi bilo treba mimo 
ostalega nujno poenostavi
ti...«

Samostojnejše 
volilne komisije

Podpredsednik občinske 
skupščine Janez Vinkler je 
med drugim dejal, da bi mo
rale biti občinske volilne ko
misije samostojnejše. Zaradi 
nesamostojnosti je prišlo do 
več napak. Dejal je:

»Do napak ne bi prišlo, če 
bi sami urejevali zadeve. Vo. 
lilna komisija in vsi, ki so 
delali ob volitvah, so dovolj 
zreli za oceno situacije na 
terenu in sposobni, da sami 
izvedejo priprave na nasled
nje volitve. Kandidacijski 
zbori sklicani zgolj zaradi 
kandidatov, žal še niso po
vsem ustrezni. Toda letos 
smo prvič uspeli zagotoviti 
široko demokratičnost.

Moje osebno mnenje je, da, 
žal, vsi najboljši odborniki, 
katerih dolžnost bi bila vo
diti zbore volivcev, niso bili 
najbolje pripravljeni. Odbor
niki bodo morali pogosteje 
obiskovati zbore volivcev in 
biti bolj pripravljeni, da bo
do lahko zadovoljivo odgo
varjali na vsa vprašanja o 
občinski problematiki. Tudi

poslance bomo večkrat pova
bili na naše sestanke, morda 
tudi na ožje razgovore, jih 
seznanili s problemi, volilna 
komisija pa se bo morala 
bolj zanimati, kako poslanci 
občinske probleme prenašajo 
pred svojo skupščino.«

Neurejena 
razporeditev volišč

Na razširjena seji pa so 
ugotovili na pirimer tudi to, 
da so morali nekateri voliv
ci po uro daleč na svoje vo
lišče, volišče druge volilne 
enote pa je bilo v neposred
ni bližini. Zaradi tega so se 
številni volivci močno prito
ževali (predvsem na Črnu
čah). Nekateri pa zaradi te
ga sploh niso prišli na voli
šče. Krajevna skupnost bi 
morala biti pristojnejša pri 
razporejanju volišč, da se 
tudi v prihodnje ne bi do
godile take nerodnosti.

Velika
demokratičnost

Med glavnimi ugotovitva. 
mi seje pa je nedvomno veli
ka demokratičnost volitev. 
Ob letošnjih volitvah je bil 
storjen prelom pri kadrova
nju, saj je bila tokrat izbi
ra predlogov za poslance in 
odbornike prenešena izven 
domene ozkega kroga ljudi. 
Vendar pa je kriterije za po
slance *in odbornike težko 
postaviti. Sekretar občinske
ga odbora ZKS Janez Želez
nik je dejal:

»O kriterijih za odbornike 
in poslance je bilo veliko 
razprav. Da se občinska 
skupščina skuša predstaviti 
s tem, da pove, kaj je delala 
v pretekli mandatni dobi le 
nekaj mesecev pred volitva
mi, je odločno premalo. Iz. 
hodišče bi morala iskati v 
permanentnem stiku, v stal
nih in trajnejših oblikah ko
municiranja med skupščino 
in skupščinskimi organi. Pred 
novimi volitvami bomo v e- 
naki situaciji, če bomo tik

Kolesarska
steza
ni označena

Tovariš urednik, .
Titova cesta postaja vsako 

leto bolj prometna. Tudi le
tos je pričakovati, da bo, po
sebno še z naraščajočo turi
stično sezono, polna raznih 
motornih vozil. Promet je na 
tej cesti proti centru mesta 
prav dobro urejen, huje je 
pa v Stožicah in na JeHcl. 
Pogosto se prav na tem odse
ku ceste dogaja, da vozniki 
vozijo po skrajnem desnem 
robu cestišča in tesno prehi
tevajo kolesarje. Nesreča kar 
sama vabi! Zanima me ali 
smejo vozniki voziti po skraj
nem desnem asfaltiranem pa
su cestišča in če je ta pas še 
kolesarska steza. Ce je, zakaj 
ni potem bolje zavarovana in 
označena?

Lani so na tem odseku oz
načili tudi prehode za pešce, 
ki jih sicer ni upošteval no
ben voznik. Vendar bi bili 
prehodi tudi letos zelo po
trebni, saj je prav na tem po- 
dročju^ število prebivalstva

močno naraslo. Vsi, ki žele 
prečkati cesto, posebno še ot
roci, so v stalni nevarnosti 
pred divjajočimi vozili- Hi
trosti vozil so namreč naj
večkrat neprimerno velike za 
tako gosto naseljeno področ
je. Vsekakor menim, da bi 
morali organi LM temu od
seku Titove ceste posvetiti 
več pozornosti kot doslej in 
predvsem bolj pogosto kon
trolirati hitrosti voznikov in 
jih opozarjati na prehoda za 
pešce. L. ŽAGAR Stožice

Bazen 1 
»na skrivaj«?

Tocoriš urednik, 
veliko sem bral o telova

dnici v Savskem naselju. En
krat je pisalo, da denar je, 
pa ga spet ni bilo, spet se je 
pojavil in spet izginil. No, 
pa sem si to telovadnico 
ogledal. Sedaj šele razumem, 
zakaj denar tako pogosto iz
ginja in se spet prikazuje. V 
telovadnici bodo tudi nekakš
ni bazeni ali en sam bazen, 
ki bo veljal veliko denarja- 
Prav je, da imajo otroci in 
morda tudi starejši v Sav
skem naselju tudi svoj bgzen,

2 ZBOR OBČANOV

M KI) KA/.sIK.IKNO SK.TO OBČINSKEGA ODBORA SZDI,

pred volitvami stopili pred 
občane in rekli, to in to smo 
naredili. Način komuniciranja 
med skupščinskimi telesi in 
volivci je zbor volivcev, ob
činski časopis, televizija, ra
dio, razne tribune itd. Te ob
like bi morali intenzivneje 
razvijati.

Vendar pa naši volivci zah
tevajo včasih univerzalnost 
odbornikov. Odgovarjati mo
rajo na vprašanja o šolstvu, 
zdravstvu, telesni kulturi... 
Ne vem, če kdo lahko odgo
vori na vsa vprašanja. Mi-

148 MILIJONOV 
ZA STANOVANJA 
BORCEV

JANEZ ŽELEZNIK
slim, da si moramo biti na 
jasnem, da zbor volivcev ni 
le stvar socialistične zveze, 
ni samo stvar občinske skup
ščine, marveč stvar celotnega 
političnega aktiva...«

ni pa prav, da o tem niste 
še nič napisali. Kajti telova
dnica je eno, ogromna zgrad
ba, p kateri je razen telova
dnice tudi bazen, pa drugo. 
Pa čeprav potrebno.

F. MOJSKERC,
Bežigrad

In kopališče 
na Ježici?

Tovariš urednik, 
po vročih peripetijah okrog 

bivšega Rekreacijskega cen
tra, ki je neslavno preminil, 
doslej v dnevnem tisku niti 
v vašem glasilu nisem zasle
dil niti besedice, kaj bo z let
nim kopališčem pri Sternu 
in z mednarodnim kampin- 
gom ob Savi. Tore) se bo 
vendarle kaj premaknilo tu
di tod? Ali bo kdorkoli kaj 
ukrenil, da bi odprli vsaj ne
kaj kabin za kopalce, uredili 
aH obnovili trhle in gnile le
žalnike ali celo skromno ure
dili savski breg- O toliko 
obe'anih bazenih, ki so tu 
planirani in o vsem drugem 
se skoraj ne upam sprego
voriti. Rad bi le zvedel, če 
letos vsi stolni kopalci, od
bojkarji in nogometaši pri 
Sternu lahko pričakujemo

Občinska skupščina je s 
skladom za zidanje stano
vanjskih hiš sklenila pogod
bo za nakup stanovanj za 
borce. Pogodbena vsota za 
stanovanja borcev v Vojkovi 
ulici in v Crtomirovi ulici 
znaša 142.95S milijona din.

Za kritje pogodbene vsote, 
ki je namenjena za nakup 
stanovanj za nezaposlene bor
ce, ima občina sledeča sred
stva:

72 milijonov din znaša po. 
sojilo občinskega sklada za 
zidanje stanovanjskih hiš še 
iz preteklega leta, 16 milijo
nov je republiškega posojila 
iz sklada za zidanje stano
vanjskih hiš iz preteklega le
ta, lotošnje posojilo občin
skega sklada ra zidanje sta
novanjskih hiš znaša 30 mi
lijonov din, 20 milijonov din 
pa je zagotovljenih v prora
čunu oziroma proračunski re
zervi, 10 milijonov din bo za 
stanovanja borcev namenil 
sklad za zidanje stanovanj-

kaj novega razen nekoliko 
višjih cen jedači in pijači in 
pa seveda novi »komandi«. 
Pri tem mislim na novega 
upravnika gostišča in kam- 
pinga pa tudi kopališča, če v 
takšni obliki kot je bilo do
slej sploh zasluti še. to ime. 
Prosim vas, da mi v imenu 
stalnih obiskovalcev Sterna, 
fci jim ni vseeno, kako bo 
minila letošnja sezona ob 
Savi, poveste, ali se nam 
obeta na območju bivšega 
»Rekreacijskega centra« kaj 
novega ali nič.

E. Z„ Robičem 1

Prazni
lokali

Ze dalj časa opazujem lo
kale, ki so v spodnjih prosto
rih novih stolpičev v Topniš
ki ulici. Kljub temu, da so 
stolpiči že dolge mesece in da 
so lokali pripravljeni za vse
litev, so na steklih lokalov 
narisani le vprašaji, lokali pa 
so prazni. V njih se nabira 
le prah, vsepovsod pa piše 
in se razpravlja o tem, kako 
za Bežigradom primajkuje lo
kalov za najrazličnejšo dejav
nost. Prosim, da mi krajevna 
skupnost Boris Kidrič, koder 
so omenjeni prazni lokali, 
odgovori, zakaj so lokali 
prazni in kdo je prikrajšan 
za plačilo najemnine teh lo
kalov.

L. M.
Bežigrad

sirih hiš SRS, Omenjeni sklad 
je na podlagi razdelilnika ko
misije izvršnega odigra za 
reševanje stanovanjskih pro
blemov borcev NOV odobril 
občini Ljubljana-Beži grad po
sojilo v višini 10 milijonov 
din.

Z deset milijonskim poso
jilom bo sicer presežena pr
votna vsota za nakup stano
vanj za nezaposlene borce. V 
pogodbeni vsoti 142 milijonov 
din namreč ni upoštevana 
boljša oprema stanovanj, to 
je centralna kurjava v stano
vanjih v Crtomirovi ulici. 
Centralna kurjava pa bo se
veda ceno stanovanj povečala.

JUNIJA 
TRGOVINA 
V SOSESKI 
ŠEST

Junlija bo v Soseski šest 
odprta nova trgovina. Prvot
no je bilo predvideno, da bo
do trgovino odprli že maja, 
vendar so se dela toliko zav
lekla, da bo odprta šele pri
hodnji mesec.

O šoli v tej soseski pa za
enkrat še ni govora. Vse ka
že, da občinski proračun v 
naslednjih dveh letih ne bo 
prenesel nove investicije za 
Šolstvo, zato pa bodo otroke, 
ki se bodo naselili v tej novi 
stanovanjski soseski, prevzeli 
šoli Mirana Jarca in Danile 
Kumarjev«. Kljub temu, da 
se bo zaradi Številnih prise
ljenih otrok število šolarjev 
znatno povečalo, obema šola
ma ne grozd tretja izmena, 
temveč bo pouk v dveh izme
nah.

Za novo šolo v Soseski šest 
ni zaenkrat niti načrtov, pač 
pa Je izbrana in rezervirana 
lokacija. Podpredsednik ob
činske skupščine Ivan Vin
kler meni o novi šoli:

»Za novo šolo dve leti ne 
bo denarja; V teh dveh letih 
naj bi se proračun »oddah
nil«, namesto nove Investicije 
v šolstvo bomo verjetno oli- 
novlli tiste šole, ki bodo ob
nove najbolj potrebne. Potlej 
pa na vsak način pride na 
vrsto nova šola v tej sose
ski.«

*

RAZGOVOR
ZA

ZBOR
OBČANOV

Predsednik občinskega 
sindikalnega sveta Milan 
Gerželj opravlja svojo 
funkcijo šele nekaj mese
cev. Ob prevzemu dela 
na občinskem sindikalnem 
svetu smo ga v našem ča
sniku predstavili s sliko, 
tokrat pa ga predstavlja
mo še z besedo. V razgo
voru za »Zbor občanov« je 

I povedal naslednje:
»V teh dneh so aktual

ne volitve v delavske sve
te, prav tako pomembni 
pa so tudi občni zbori 
občinskih strokovnih od
borov, pripravljamo pa 
tudi razširjeni plenum ob
činskega sindikalnega sve
ta. Obravnavali bomo in- 
tenzifikacijo gospodarstva 
in nadaljni razvoj siste- 
ma delitve osebnih dohod
kov s posebnim poudar
kom na naloge strokov
nih služb«.

—Kaj menite o nagra
jevanju strokovnih služb?

»Vse analize s področ
ja naše in tudi drugih ob
čin kažejo, da imajo pri 
nas tako imenovani orga. 
nizatorji proizvodnje fik
sne plače. To pa seveda 
ni v skladu z našimi pri
zadevanji o plačevanju po 
delu. Tudi vodilni kader 
bi moral hiti natanko na
grajevan po učinku, saj je 
proizvodnja v veliki meri 
odvisna od organizacije 
proizvodnje.«

— Kaj pričakujete od 
nagrajevanja strokovnja
kov in vodilnih uslužben
cev po delu?

«Ce drugega ne, večje 
prizadevanje, ker merila 
slonijo na delu, dobro 
plačilo za dobro delo in 
slabo plačilo za slabo de
lo.«

— Kako je z volitvami 
v delavske sivete?

»Volitve so v teku, kon
čane pa bodo do konca 
maja. Ker smo morali 
dolgo časa čakati na re
publiški zakon, so se vo
litve nekoliko zavlekle. Si
cer bi bile končane že 
pretekli mesec.«

— Kako ocenjujete do
sedanje rezultate volitev?

»Menim, da so letos 
v delovnih organizacijah 
spoznali, da so volitve e- 
na od stalnih oblik dela 
samoupravnih organov. 
To ugotovitev bi veljalo 
v bodoče še podkrepiti, 
da ne bi razpravljali o 
kandidatih le tik pred vo
litvami, temveč vse leto, 
pravzaprav ves čas od vo- 
lltev do volitev. Le ob 
kontinuiranem delu bo 
zagotovljeno dobro delo
vanje samoupravnih orga
nov«.
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J glasilo občinskega 
I odbora SZDL Ljub- 
| Ijana-Bežigrad. Izha- 
; ja vsak mesec. Ure- 
i ja uredniški odbor: 

Miran Blaha (pred-
1 sednik), Janez Vin

kler, Lojze Jakopin- 
Ančka Čerin, Jožd 
C mu gel j, Niko La
pajne in Jože Vetro-

h vec. Odgovorni ured- 
-j nik: Janez Snoj. Ce- 
; na izvodu 20 dinar-

2 jev, letna naročnina 
i 200 dinarjev. Tekoči 
| račun pri NB 600-15- 
| fiOfl-34. Rokopise W

' slike pošiljajte na 
i naslov: »Zbor obča

ni nov«, Ljubljana, P^r- 
| mova 41-1. Tiska CP 
j Delo.
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Dohodkov manj 
od pričakovanja

V prvih treh mesecih letos se je nabralo 20,1 odst. 
predvidenih sredstev letošnjega občinskega proraču
na. V primerjavi z istim obdobjem lani je to za 0,1 
odstotka več, v primerjavi z letom 1963 pa 1,1 odst. 
manj. Glede na to, da v prvem tromesečju še ni po
vsem veljal nov sistem financiranja, je realizacija 
za prvo tromesečje še kar ugodna, čeprav skupna 
realizacija dohodkov znaša 20,1 odstotka, pa je pri
spevek iz osebnih dohodkov, na katerem pravzaprav 
Proračun sloni, dokaj manjši.

hnrtvSpeVek 12 osebnih do- nja obrtne dejavnosti pa je 
akov iz delovnega razmer- dosegel 26 odstotkov predvi- 

£/8^ vir proračunskih denih sredstev za letos. Pri- 
stntv .1C0V’ saj sestavlja 81 od- spevek od opravljanja drugih 
U2orinV vse,1? dohodkov Na gospodarskih dejavnosti je 
dohnrtv reaIlzacij° tega vira realiziran s 23,7 odstotka, pla- 
nilni Ji)' vPliv;},tudl dopol. čuje ga pa 31 avtoprevozni- 
k: s' proraČLmskl pr spevek. kov. Davščin pa so plačali
dokw J)01'r«i, r o:J ' 'l- občani v višini 18,2 odstotka. ,Ht‘; er ni začel veljati novi
o!; tern samofinanciranja rr!ede na ukrepe, ki so bili 

kupaj 2 dopolnilnim prora. uveljavljeni že po sprejemu 
nunskim prispevkom iz oseb- letošnjega proračuna beži- 
ta d.ohodk°v znaša realizaci- grajske občine kaže, da spričo 
J glavne proračunske po- počasnega naraščanja oseb- 

avke 19,1 odst. brez dopol. nih dohodkov, oziroma zaradi 
Proračunskega pri- stagniranja osebnih dohod- 

R i • Pa 17,1 o*181011«1. kov, ne bo dosežena predvi-
ttOMizacifa prispevka Iz pritekla v proračun iz pri.

stofne ■de'*avnosti J® 30 od' dena vsota denarja, ki naj bi • Prispevek od opravlja- spevka iz osebnih dohodkov.

Porabljenih
18,3 odst. proračuna

LPrYjh mesecih letos je bilo porabljenih 18,3 
oostotka občinskega proračuna To je 481,104 mili-

V, prvem tromnsečju so bila vsa sredstva 
namenjena le za najnujnejše izdatke.

vedJ™°naa marca Je bt]o °d-ttaneiriob^tnskf sklad za fl- 
lijonr, Jn ‘; ŠOIstva 215,725 mi- 
ha "J 21,7 letnega pla
Stroko^1 ?Minskl skIad za 
din tJ ° šo‘stvo pa 59,634 

2' ^ ^ 29,2 odstotka.
prosveSVH?en°' kulturno in 
taeijo avnost' 10 J® d<>-lavsfa Bežigrad, de-
«a obči^iVerai Cene Stupar, 

glasiio »Zbor ob.
Vanifi „ P 28 mnjše vzdrže- 
rabljen^^oikov je bUo po. 
tos predvirf’3 .^dstotka za le- 

ZaPs^,demh sredstev.
■trbnii^ ^n® Podpore, za os-
Vlll» za udrasle v dom°- 
k°v v zav^u11® mladoletni- 
horcem^ll0^, ^ za pomoč 
l7>9 lo odstmvJ?110 Porabljenih 
Videnih 28 Ietos pred-
Pa so žg -dstev. Nakazana 
eialne sredstva za so-
krajevn^0^1-6' ki jih delijo
pa je prej^TT- d0taciJ°tudi zavor iZ tega naslova 
°b*ne Bežig24dSOCia,no del°

borablifriaVStVeno varstvo so 
videnih del pred.
nlsa mZT ?’ ker 50 š®^ l4't odstntJetojvanja otrok, 
denii) s^tka letos predvi- 
lienr. tedstev Je bil0 porab-

UKINITEV
ZDRAVSTVENEGA
INVESTICIJSKEGA
SKLADA

Leta 1963. so zaradi grad
nje zdravstvenega doma usta- 
noviH zdravstveni investicij
ski sklad, v katerem se je 
zbralo 80 milijonov din. Od 
tega denarja je bilo leta 1963. 
plačanih za dograditev 18,7 
milijona din, za nakup opre
me 4,1 milijona din jn za ma
nipulativne stroške 0,9 mili- 
jcna din.

Lani je bilo porabljeno za 
nakup opreme 14,6 milijona 
din, za manipulativne stroške 
pa 696.000 din. Vseh izdatkov 
je bilo 39 milijonov din, inve
sticijskemu skladu pa je osta
lo 41 milijonov din.

Ker pa je občinska skupšči
na najela 150 milijonov din 
posojila in s tem denarjem 
dokončno plačala gradnjo 
zdravstvenega doma, ni več 
potrebe, da bd zdravstveni in
vesticijski sklad še nadalje 
obstojal.

Denar, ki so ga v sklad 
vplačale zdravstvene ustano
ve kot amortizacijo, to je 6 
milijonov din, bo investicij
ski sklad vrnil zdravstvenim 
ustanovam z obrestmi vred,, 
ostanek, to je 35 milijonov 
din, pa bo investicijski sklad 
namenil za sofinanciranje 
ljubljanske bolnišnice, kar je 
že itak predvideno v letoš
njem planu

O ukinitvi zdravstvenega in
vesticijskega sklada in o raz
delitvi sredstev bodo odboor. 
niki sklepali na prihodnji seji 
občinske skupščine.

Skupni izdatki za delo dr
žavnih organov znašajo 18,6 
odstotka letos predvidenih 
sredstev.

Mestni svet je dobil v pr
vem tromesečju 50,6 milijona 
din ali 18,7 odstotka letos 
predvidenih sredstev.

Krajevne skupnosti so do
bile 30 odstotkov sredstev, ki 
so jim bila odobrena za le. 
tošnje leto.

Družbenopolitične organiza
cije so dobile 23,2 odstotka 
predvidenih sredstev za le
tos, pač pa niso prejeli v pr
vem tromesečju nobenih dota
cij turistično društvo Beži- 
grad in zveza slepih ter zve
za gluhih.

fr :„

Separacija podjetja Cemcntar v Stožicah

Občinska skupščina 
Ljubljana - Bežigrad

Kje so hišne številke?
Čeprav je Bežigrad iz

razito stanovanjska obči
na, pa za zdaj še ne po
znamo nobenega trdnega 
sistema za imenovanje no
vo nastalih ulic in dolo. 
Čanje hišnih številk. Brid
ke izkušnje so imeli druž
beno politični delavci prav 
pred volitvami v občinsko 
skupščino, ko so iskali 
ljudi v novih hišah, ki pa 
nimajo ne številke, niti 
ni označena ulica, kjer hi
še stoje.

Če bi ostala hiša brez 
številke le nekaj dni po 
vselitvi bi to še šlo, toda 
hiše ostanejo brez številk 
in ulice brez imen tudi po 
več let po dograditvi. 
Vendar pa ni jasno kako 
ljudje, ki sc v teh hišah 
naselijo, sploh pojasnijo 
na prijavno-odjavni službi 
občine Bežigrad, kje sta
nujejo. Kaj vpišejo na 
formular, ki ga mora iz
polniti vsakdo, ki se pre
seli? Menda na teh tisko
vinah ni prostora, da hi 
lahko vsaj s skico nari
sali kraj svojega novega 
domovanja.

Če pri tem pomislimo 
še na težave s pošto in 
na to da so novi nase
ljenci komunalni prispe
vek le plačali In da ima
jo pravico vedeti, kje sta
nujejo, lahko zahtevamo, 
da občina to nemarnost 
odpravi v najkrajšem ča
su. V svojo korist in v 
korist stanovalcev.

PREDSEDNIK: JOŽE PO
GAČNIK — PODPREDSED
NIK: IVAN VINKLER
Občinski zbor
PREDSEDNIK OBČINSKE
GA ZBORA: SLAVKO OBLAK 
Odborniki:

Mirko Eržen, Ivo Poznik, 
Miloš Hočevar, Lado Bratož, 
Ivo Sever (Krajevna skup
nost Bežigrad), Ciril Trček, 
Pavel Lešnjak, ing. Janez 
Gjura, Alojz Bavdaž, Jernej 
Mlakar (Krajevna skupnost 
Boris Kidrič), ing. Ciril Slu
ga, Ančka Čerin, ing. Janez 
Obreza, Joško Pirnat, Franc 
Miklavčič (Krajevna skup. 
nos Stadion), Lado Škraban, 
Ivan Palfi, Janez čeme, Sil
vo Hrovat, ing. Oton Križan, 
Valentin Kopač, Marija Av
belj, Vladimir Beznik, (Kra
jevna skupnost Savsko na- 
selje),^ Jože Pogačnik, inže
nir Jože Bele, Janez Dremelj 
Krajevna skupnost Stožice), 
Ivan Dimnik (Krajevna skup
nost Tomačevo), Nikolaj Hva
stja (Krajevna skupnost Sav- 
Ije-Kleče), Anton Rems, (Kra
jevna skupnost Ježica), Slav
ko Oblak, Vinko Dečman, 
Fanči Žagar (Krajevna skup
nost Črnuče), Franc Sojer 
(Krajevna skupnost Sent- 
jakob-Podgorica), Franc Sla- 
banja (Krajevna skupnost

PREDSEDNIK ZBORA: IVO 
KLESNIK

Zbor delovnih 
skupnosti
Predsednik zbora: Ivo Kleš- 
nik
Odborniki:

Edvard Ozimek, Bogo Šu
bic. Ivo Klešnik, Dušan Dol- 
ničar, Anton Kržan, ing. Zvo
ne Zakotnik, ing. Lojze Piš. 
kur, Slavka Bergant, ing. Ra- 
doš Hribernik, ing. Janko 
Kravos, Franc žitnik, Andrej 
Plestenjak, Marija Lipovec, 
Alojz Štrus, Janez Marinko, 
Jože štebe, Ferdo Cerjanec,

Stane Mancini, Anica Hart
man, Jože Hrovatič, Stanisla
va Vučetr, Ivan Vinkler. Ivan 
Dobovšek, Franc Kavčič, 
Dušan Medved, Alojz Avsec, 
ing. Boris Kralj, ing. Franc 
Cačovič, Zivana Bele-Potoč- 
nik, Marija Robida, Heda 
Ivanuš, Hardvik Pirnovar, 
Stane Hvale, Franc Mehle, 
Ivo Lukežič.

Odborniki, katerih imena 
so tiskana polkrepko, so bi
li izvoljeni na volitvah 26. in 
28. marca letos. Mandat jim 
poteče čez štiri leta, ostali 
polovici odbornikov pa čez 
dve leti.

Nikoli več 
le stanovanja

---------I _ _______ *Ob razpravi o novih grad
njah v Savskem naselju je 
prišla do izraza zahteva, naj 
se ne gradi nobeno naselje 
brez ustreznih šolskih objek
tov, brez trgovin in objektov 
za otroško varstvo. Doscda. 
nje izkušnje so tako nevšeč- 
ne, da bi bila taka gradnja

POZIV
gradbenega inšpektorja skupščine občine Ljubljana- 
Bežigrad k priglasitvi nedovoljenih (črnih) gradenj.

V zvezi s pozivom v »Zboru občanov« (4 štev 
april 1965) podaljšujemo rok za priglasitev nedovo^ 
Ijemh (črnih) gradenj do
30. maja 1965

Podaljšanje roka je bilo potrebno zaradi vedno 
navih prijav in medčasne reorganizacije javne uprave.

Po Poteku tega roka prijav ne bomo več upoštevali. ^
Občinski gradbeni inšpektor

preveliko breme za občinske 
proračune v naslednjih letih.

Občinska skupščina meni, 
da mora izvajalec, pa če je 
to gospodarska organizacija 
ali pa sklad za zidanje hiš, 
obvezno poskrbeti, da se bo
do skladno s stanovanji gra
dili tudi potrebni objekti za 
terciarno dejavnost.

Tak sklep lahko močno za
vre naseljevanje za Bež'gra- 
dom, vendar je popolnoma 
upravičen. Zaradi takega sta. 
Ušča je med drugim padlo v 
vodo tudi pogajanje z občin
sko skupščino Center, ki je 
želela v Savskem naselju po
staviti precejšnje število sta
novanj, vendar pa investitor 
ni bil pripravljen kaj prida 
investirati v šolstvo, varstvo 
in trgovine.

Občani, ki stanujejo v no
vih naseljih pa seveda to sta
lišče občinske skupščine top
lo pozdravljajo.

Odsf rsl. _ * P'

'Jeno aEnrv Jo bilo
7* ,:°rn.unalao dojav 

ranje •
»rablji

Pl-------
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REPUBLIŠKA POSLANCA inž. Vladimir Klavs in inž. Viktor Turnšek v 
med zadnjo sejo občinskega odbora SZDL

odmoru

TUDI TOLE SE DOGODI
Delavci v teh dneh delajo Ulico Pohorskega bataljo

na. Pripravljajo cestišče, da ga bodo prevlekli 2 asfal
tom. Cestišče je bilo če povsem pripravljeno, ko se je 
od nekod pripeljal privatni voznik in z največjim vese
ljem navozil na lepo pripravljeno cestišče priblišno 
devet tovornjakov zemlje.

Nekdo izmed bličnjih stanovalcev je bil toliko prise
ben, da si je napisal številko smelega tovornjaka.

Našli so ga na Črnučah in vprašali, zakaj je m novo 
pripravljeni cesti potresal zemljo in tako napravil pre
cejšnjo škodo, ki bi se v slučaju slabega vremena še 
povečala. In kaj je odgovoril?

»Hotel sem pomagati, pa sem navozil zemljo«.
človek skoraj ne bi mogel verjeti, da se kaj takega 

sploh lahko dogodi. Bo potreben odslej na gradbiščih 
cest poseben paznik, ki bo odvračal tiste, ki čele »po
magati«?

ZBOR OBČANOV 3
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Nekatere je prizadelo
Pred kratkim je občinski komite ZK občine Bežigrad sklical aktiv komunistov, 

ki delajo v gospodarskih organizacijah. Aktiva so se udeležili predstavniki uprav
nih odborov in delavskih svetov gospodarskih organizacij ter sekretarji nekaterih 
osnovnih organizacij ZK. Udeležila sta se ga tudi zvezna poslanca: DANICA JURKO
VIČ in SILVO HRAST. Namen aktiva je bil, da bi komunisti, ki delajo na vodilnih 
mestih v gospodarskih organizacijah, poskušali analizirati nekatere probleme, ki so 
pereči in, ki se v podjetjih nadalje zaostrujejo. Hoteli so dobiti enotna stališča 
o najpomembnejših vprašanjih, da bi kolektivi v podjetjih čimpreje in čimbolje 
prešli iz težkih položajev, ki so mnogokje posledica novih gospodarskih ukrepov.

Polno in docela se novi gospodarski ukrepi še ne poznajo, zato jih pa podjetja 
ne občutijo enako. Uredništvo se je odločilo o tem aktualnem vprašanju povprašati 
podjetja, kaj sodijo in kako občutijo nove gospodarske ukrepe v svoji praksi. - 
Objavljamo odgovor »OPEKARNE - ČRNUČE«, »LJUBLJANSKIH MLEKARN« in »ELME« 
iz Črnuč.

Cena opeki ista - 
premogu in energiji 
višja

Trenutno najbolj pereče 
vprašanje predstavlja ukrep 
o zamrznjenih cenah. S tem 
je odpadlo predvideno zviša
nje cen za 10 do 12 %, ki naj 
bi služilo v glavnem za krit
je povišanih cen premoga in 
elektroenergije- Nadaljnje 
morebitno zvišanje teh cen 
(ta dva prodzvoda namreč 
nista zajeta z uredbo o za- 
mrznjenju cen) bi lahko do
vedlo do kritične situacije, 
ker predstavlja izdatek za 
premog in energijo poglavit
ni materialni strošek naše 
proizvodnje ne le v opekami 
Črnuče, temveč v vsej ope- 
karniški stroki. Končna po
sledica tega ukrepa bodo 
znatno nižji skladi, katerih*- 
sredstva so nujno potrebna 
za modernizacijo proizvod
nje. S tem bo podjetje pri
siljeno zavreti izvajanje pro
grama rekonstrukcije, kate
re cilj je zvišati produktiv
nost s pomočjo sodobne teh
nologije, izboljšati kvaliteto 
ter povečati proizvodnjo.

Nove smernice v razpore
janju deviznih kvot 90 brez 
dvoma spodbudnejše za pod
jetja, ki lahko izvažajo, med
tem ko so za črnuško ope
kamo neugodnejše. Izvoz 
opeke že zaradi dolgih tran
sportov domala ne pride v 
poštev. Tako praktično tudi 
ne bodo imeli možnosti, da 
bi z lastnim izvozom dobili 
nujno potrebne devize za na
kup opreme za mehanizacijo 
del v krožni peči- Te opre
me ne izdelujemo doma, v 
tujini pa hi jo lahko nabaivili 
po zelo ugodnih plačilnih po
gojih. Gre za gorilno napra
vo za odžig opeke z mazu
tom ter specialne transport
ne viličarje. Potrebovali bi 
razmeroma majhna sredstva, 
učinek pa bi bil izreden ta
ko pri storilnosti kot tudi 
pri kakovosti odžiga ter ko
ličini proizvodnje. Novi kre
ditni režim opekamo Črnuče 
ne prizadene zato, ker si je 
podjetje ustvarilo zadostna

lastna obratna sredstva. Gle
de reprodukcijskega mate
riala pa nastopajo v podjetju 
običajne težkoče pri nabavi 
materiala za vzdrževanje, 
to je predvsem material, ki 
ga na tržišču na splošno pri
manjkuje.

Zavora širšemu 
asortimentu

Novi gospodarski ukrepi 
so v mnog očem zavrti nor
malen razvoj poslovanja. Ta
ko »Ljubljanske mlekarne« 
že čutijo zastoj v prometu 
pri mlečnih izdelkih. Tolma
čenje, kaj je nov proizvod, 
povzroča težave, ker se nih
če ne čuti dovolj odgovorne
ga, da bi dajal avtentična 
tolmačenja, četudi gre za 
mlečne izdelke, pri katerih 
se je menjala le ena od se 
stavin: na primer mlečna
mast v sirih, in je kaj lahko 
ugotoviti, da gre za enak 
proizvod, ki je že v prome
tu. Tolmačenje drugega od
stavka točke 2 odloka se to
rej ne vrši dovolj operativ
no in prihaja do zastoja, tr
pi promet in poslovanje, 
predvsem pa so v zastoju 
proizvodni postopki za širši 
izbor izdelkov.

Znižanje stroškov v pro
metu ni interesantno tudi 
za delovni kolektiv »Ljub
ljanskih mlekarn«, ker se 
upošteva odslej le razlika 
med nabavno in prodajno ce
no na dan 22. marca tega le
ta. Ce se sedaj pokaže mo
žnost znižanja prometnih ozi
roma nabavnih stroškov, ne 
gre to v koriist gospodarske 
organizacije, ker se mora tu
di prodajna cena znižati. To- 
je torej za napredek trgova
nja škodljivo in povzroča za
stoj. Zastoji so nastali tudi 
zaradi zmanjšanega obsega 
denarnega obtoka in neza
dostnih stalnih obratnih 
sredstev. Ud jih podjetje prej 
ni dobilo, sedaj pa so vsa 
prizadevanja v tej smeri tudi 
v »zamrznjenem stanju«. Po
manjkanje denarnih sredstev 
onemogoča normalni razvoj 
enostavne reprodukcije.

Največ težav pa je pri na
bavi reprodukcijskega mate
riala iz uvoza. Sklenjeno je, 
da bo vsako podjetje le z iz
vozom lahko ustvarilo po
trebna sredstva za uvoz. Te
ga med drugimi podjetji tu
di »Ljubljanske mlekarne« 
ne zmorejo, ker morajo skr
beti v prvi vrsti za domače 
tržišče- Ce se stanje ne bo 
izboljšalo, bodo kmalu pro
dajali v Ljubljani mleko v 
vrčih ali maslo v rinfuza 
stanju, ker brez alufolij za 
zapiranje steklenic iz uvoza 
ne gre.

»Elma« v lepem 
vremenu včeraj 
in danes v grdem

letošnji proizvodni pro
gram »Elme« je precej večji 
od lanskoletne izvršitve. Pro
izvodni program je z nekaj 
nad 4 milijardami kar za 21 
odst. večji od lanskega. Ta 
porast je občutno večji od 
predvidenega porasta jugo
slovanske elektroindustrije. 
Približno enako močan tem
po porasta drži podjetje že 
od leta 1962. Izvršitev letoš
njega prvega tromesečja je 
v primerjavi od lanskega 
večja kar za 31 odst, kar da
je upanje, da bo »Elma« let
ni plan v redu izpolnila 
kljub temu, da so od celot
nega programa izvršili le 23 
odst. in so torej teoretično 
za 2 odst. še v zaostanku. 
Dosti bolje je »Elma« v pr
vem tromesečju izpolnila po
stavljeni program izvoza, saj 
je letega izpolnila 35 odst. 
Ne gre sicer vse tako lepo 
In brez težav- V mesecu fe
bruarju je bilo podjetje sko
raj teden dni brez surovin v 
oddelku plastičnih mas, če
prav se z njo preskrbuje iz 
domačih virov. Ta izpad bo 
podjetje težko nadoknadilo, 
saj dobavljene količine ne 
zadoščajo za plansko proiz
vodnjo tako, da zaenkrat na 
pokrivanje zaostanka ne mo
rejo računati.

Tudi pri izpolnjevanju Iz
voznih nalog je »Elma« nale

tela na težave, to je preskr
ba s kabli, ki jih potrebuje 
za kompletiranje nekaterih 
lastnih proizvodov. Sicer je 
tudi ta problem rešljiv v 
okviru domače industrije, če 
bi le »Elminemu« kooperan
tu priznali potrebno devizno 
udeležbo. Zunanja tržišča, na 
katerih se je v zadnjem ča
su »Elma« pojavila, so pred
vsem države Latinske Ameri-

»Elmi« v okviru rekonstruk
cije že uvedli v proizvodnjo 
več novih stružnih avtoma
tov, 2 specialna modema 
stroja za orodjarno in pri
čela so z uvajanjem pnev
matskih naprav. Z novo do
mačo opremo so opremili 
oddelek galvanizacije. Prav
kar pričakujejo še preigra- 
mator »Iskre«, prirejen na 
domače hidravlične stiskal
nice za oddelek plastike.

Zanimivo je, kakšne po
membnejše spremembe so v 
»Elmi« v zadnjem obdobju 
uvedli pri organizaciji dela:

Ni več skrivnost, da v »El
mi« uvajajo standardne čase 
na osnovi študija gibov. Tak 
način dela in merjenja uspe
ha so zaenkrat uvedli v naj
večjem oddelku, to je v mon
taži. Pravkar pa pripravljajo 
tehnično dokumentacijo za 
naslednji oddelek, to je od
delek stiskalnic. Gre 'za bi
stveno razliko določanja od
stotka in časov izdelave od 
klasičnega načina tehničnega 
normiranja. Potreben je na
mreč čas za vsako vrsto giba 
pri delovni operaciji, ki je že 
vnaprej določen, toda enak 
gib se nikoli ne spreminja. 
Od smotrne organizacije de
lovnega mesta in števila gi
bov je torej odvisen čas ope-

Potrebe po formiranju več
jih lastnih obratnih sredstev 
v sedanji situaciji še vedno 
ni moogoče realizirati. Ome
jevanje kreditov za tekoče 
poslovanje pa situacijo v po
manjkanju obratnih sredstev 
še močno poslabšuje.

V osebnih dohodkih je 
»Elma« prej pod kot nad 
občinskim povprečjem. V le
tu 1964 so za 200 ur dosegli 
42.300 dinarjev povprečni 
osebni dohodek. Za leto 1965 
so planirali povprečje cca 
55.000. Tako naj bi povečanje 
znašalo 30 odst. Ta porast 
osebnega dohodka sicer ni v 
popolni skladnosti s predvi
denim porastom produktiv
nosti. Razkorak je nujna po
sledica povečanja življenj
skih stroškov. Poleg tega k 
temu sili situacija v sorod
nih in bližnjih podjetjih, ki 
povzroča veliko . fluktuacijo 
ne samo polkvalifioiranih, 
ampak predvsem kvalificira
nih in strokovnih kadrov. 
Glavni vzrok za tako stanje 
je prav gotovo neskladnost 
meril in produktivnosti med 
podjetji in odsotnost družbe
nih meril produktivnosti. Po
samezna podjetja imajo nam
reč zaradi svojega položaja 
na trgu privilegij, ki ga na 
škodo ostalih izkoriščajo. 
Neskladja med podjetji in 
kvalifikacijskimi kategorija
mi izhajajo tudi iz pomanj
kanja verodostojnih podat
kov o višini osebnih dohod
kov v posameznih podjetjih.

Toda kljub temu, da živ
ljenjski stroški povsod še 
vedno naraščajo, so v »Elmi« 
osebni dohodka zaradi težav 
v proizvodnji, povečanega iz

TOVARNA KOVINSKE GALANTERIJE

ke, in delno države SEV. 
»Elma« ima v ZAR soraz
merno dobre poslovne zveze, 
vendar je tam v celoti odvis
na od uvoznih dovoljenj in 
meddržavnih trgovinskih do
govorov-

»Elma« se nahaja v fazi re
konstrukcije. Niso siicer ve
like investicije, ker gre pred
vsem za izboljšanje tehnolo
škega procesa in rešitve ne
katerih higiensko-tehničndh 
in varnostnih problemov. Ce
lotna rekonstrukcija je bila 
predvidena v vrednosti 380 
milijonov pa bo zaradi neka
terih podražitev nedvomno 
presegla vrednost 450 milijo
nov. Videti je, da bo zaradi 
trenutnih ukrepov in omeji
tev rekonstrukcija podaljša
na do naslednjega leta. V 
zadnjem obdobju pa so v

!S'»:
NOVA TOVARNA »ENERGOINVEST« NA ČRNUČAH

racije. Organizacije del. po
stopka in postopke dela teh
nološko pripravijo, preve
rijo na praktičnem poizkusu 
in šele tako dognano in or
ganizirano delovno mesto 
Uvedejo v proizvodnjo. Dose
danji rezultati so pri nekate
rih operacijah (na primer 
montaža regulacijskega likal
nika) dali tudi do 20 odst. 
prihrankov na izdelavnem 
času. Največ težav seveda 
povzroča še vedno precejš
nje pomanjkajne ustreznega 
strokovnega kadra.

Se prav posebno je po
membno to, kakšen je vpliv 
zadnjih gospodarskih ukre
pov na gospodarstvo »Elme«. 
Gre predvsem za zamrznjene 
cene in omejitve pri kreditih 
za obratna sredstva.

Cene proizvodov »Elme« 
so pod kontrolo že več let, 
zato sedanji ukrepi ne pred
stavljajo posebnega presene
čenja. Seveda podjetje pri
zadenejo kot vsa ostala, to
da s to razliko, da so neka
teri kolektivi do sedaj imeli 
proste roke pri formiranju 
cen proizvodov in da so to 
marsikje kar krepko izkori
stili. Takšna podjetja imajo 
danes zato precej boljši po
ložaj kot na primer »Elma«, 
ki že od lanskega leta z ana
lizami in prikazi dokazuje 
svoj zapostavljeni položaj. V 
začetku letošnjega leta Je 
podjetje dobilo nekatere 
olajšave v znižanju zveznega 
prometnega davka. To sicer 
delno olajšuje položaj »El
me«, še vedno pa ga ne re
šuje, kot bi bilo potrebno.

voza, povečanih zalog in ne
dovršene proizvodnje že za* 
čeli nazadovati tako, da so 
bili marca letos samo še 4 
odst. nad povprečjem istega 
razdobja lani. V »Elmi« je 
produktivnost (merjena v ča
su, ki je bil porabljen za ko
mad proizvoda) naraščala na 
leto med 8 do 10 odst., obe
nem pa se je skoraj z isto 
stopnjo povečevalo tudi šte
vilo zaposlenih. Zaradi tega 
je gospodarjenje še vedno 
preveč ekstenzivno. Prehod * 
intenzivno poslovanje pogo
juje več faktorjev in med 
njimi tudi nekateri izven 
podjetja kot na primeri 
zmanjševanje povpraševanja« 
umiritev trga, povečana kon
kurenčnost in masovnost pr0” 
izvodnje-

Glede gospodarjenja v 
tošnjem letu v »Elmi« menj* 
jo tole: Popraševanje po nj*' 
hovih proizvodih bo zaen
krat le malo prizadeto, fc®* 
se sredstva in programi sta* 
novanjske gradnje zaenkT** 
še niso in se bistveno tudi n® 
bodo zmanjšali. Nekolik® 
večje težave lahko povzro® 
trgovina, ki čuti trenutno 
manjkanje obratnih sreda*®? 
in Je začela stopirati narodi 
la ter skuša s pomanjkanj«*? 
kurantnega materiala p°~'. 
stltl in zmanjšati nckatc*” 
zaloge do sedaj noldočag* 
materiala. Ta element in PJ 
slabo plačevanje lahko tunj 
dobre gospodarske organi**’ 
oiije prisili k zmanjševali 
obsega proizvodnega progn^
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TUBA V ŠKRIPCIH
Letošnjega plana verjetno ne bodo dosegli

Letošnji plan Tube predvideva, da bodo ustvarili 
910 milijonov din, to je mesečno približno 67 milijo
nov din. Čeprav so plan prvega kvartala dokaj pre
koračili, saj so naredili za 277 milijonov din, v dru
gem in tretjem kvartalu pričakujejo v Tubi najhujše. 
O stanju, kakršnega pričakujejo po tem, ko jim je 
domača in tuja industrija odpovedala številne po
godbe, so obvestili občinsko skupščino.

Svojih težav pa v Tubi niso le razlagali, marveč 
so pričeli bitko za obstoj z izdelovanjem novih arti
klov.

kositra ni VEČ
Ne samo, da je Tuba letos 

izgubila precejšen del svoje
ga trga, (saj ji Je po odpove
dih pogodb El Niš, Avala 
Beograd, Nikola Tesla Beo
grad in ISKRA Kranj izpadlo 
delo v višini 180 milijonov 
din,) zataknilo se je tudi pri 
surovinah. Nikjer ne more. 
jo dobiti več kositra, ki se 
mu je cena dvignila. Na pro
sti prodaji pa dosega tako 
fantastične cene, da na tako 
drage surovine sploh ni mi
sliti. Prav tako se je podra- 
žil svinec od prejšnjih 240 na 
310 din za kilogram.

Nič manj ni ugodna situ
acija s cinkom. Pri Tubi so 
odvisni izključno od celjske 
cinkarne, zato je dobava cin
ka kaj negotova stvar. Letos 
je cinkarna sama začela iz
delovati kondenzatorske lon
čke in tako prevzela Tubi 
celotno proizvodnjo, ki so Jo 
*e lani prodali Croatiji v Za
greb in delno tudi proizvod- 
djo za ljubljanski Zmaj.

Tako kot pomanjkanje ma
terialov pa so Tubo udarile 
tudi podražitve. Material se 
Je podražil čez noč, prav ta
ko pa so zamrznile tudi cene 
fd v Tubi so tako kot v šte
vilnih drugih gospodarskih 
°rganizacijah ostali čez noč 
sami z višjimi nabavnimi ce- 
dami surovin in istimi malo
prodajnimi cenami.

DELNA REŠITEV - 
NOVI PROIZVODI

Da Tuba ne bi popolnoma 
klecnila, si prizadevajo, da 
bi podjetje kakorkoli rešili. 
Konstruirajo nove artikle in 
izdelujejo tube iz novega ma
teriala, Iz aluminija. Do se
daj je bila večina tub iz ko
sitra in svinca, ob podražit
vi oziroma pomanjkanju teh 
materialov pa bi bile tube 
kaj draga stvar. Zato v Tubi 
bi že delajo prve aluminija
ste tube, pri katerih pa je 
zaslužek mnogo manjši. Z a- 
luminijasto tubo je namreč 
veliko več dela kot s kositr
no, razlika v c^ni pa Je ob
čutna. Kositrne bube so do 
sedaj prodajali po 27 din, 
aluminijaste pa prodajajo po 
15 din. Vendar so lahko vse 
kositrne odpadke doma pre
topili in predelali, alumini
jaste pa morajo prodajati 
dokaj poceni drugam. Razen 
tega je treba aluminijaste tu
be znotraj lakirati, lak pa je 
treba uvažati...

UVOZ MOČNO ZAOSTAL
V Tubi pravijo, da imajo 

možnosti za izvoz in da se 
dokaj ugledne inozemske 
tvrdke zanimajo za proizivo- 
de Tube. Vendar pa je tako 
zanimanje kaj klavrno, saj 
so jim v glavnem vse pošilj
ke, ki so jih do sedaj poslali 
.čez mejo, vrnili nazaj. V Tu
bi pravijo, da je njihova kva
liteta dobra, le da je surovi, 
na, iz katere delajo, slaba. 
Menda so tudi DIN predjpisi

strožji od JUS predpisov, ▼ 
Tubi pa so izvozili izdelke, 
ki so jih naredili kar po do
mačih predpisih.

In če bi vse blago, ki so 
ga poslali v inozemstvo, tam 
tudi ostalo, se izvoz Tubi še 
zdaleč ne Izplača. Vse kar je 
do sedaj prodala na inozem
ski trg je prodala z izgubo, 
s 50 odstotno domačo ceno.

V Tubi pa so dolžni izva
žati, pod tem pogojem so do
bili devize za stroje ... Toda 
če bd izvažali, bi lahko po 
nekaj mesecih zaradi nizkih 
cen, ki jih dosegajo na zu
nanjem tržišču, nehali delati.

REBALANS PLANA
Kljub temu, da je Tuba 

zmanjšala lanski plan in le
tos postavila za približno 80 
milijonov manjšo realizacijo, 
ne bo dosegla niti te. Če bo
do šli novi proizvodi, ki jih 
pripravljajo, dobro v pro
met, bodo na koncu leta še 
vseeno pristali na približno 
800 milijonih in ne na 910- 
milijonih. Seveda se bo to 
močno odrazilo, razen tega 
pa jih letošnje slabo poslov
no leto tepe tudi drugod.

Menili so namreč, da se 
bodo letos preselili v nove 
tovarniške prostore, saj so 
sedanji resnično neprimerni 
in aa delovne pogoje zgovor
no kaže podatek, da je za 
240 ljudi, kolikor Je v Tubi 
zaposlenih, na voljo le troje 
stranišč. Da o starih, prena
trpanih prostorih brez ven
tilacije ti o ostalem sploh 
ne govorimo. Vendar manjka 
Tubi do vselitve v nove pro. 
store še približno 56 milijo
nov din.

Za ta denar so prosili ob
činsko skupščino Bežigrad. 
Ce od tu ne bo pomoči, bo
do morali delavci kljub te
mu, da so lani in prejšnja 
leta ustvarili denar za novo 
tovarno, še vedno delati v 
najtežjih delovnih pogojih.

JUB ZIMIZAL CENE
Delavci so se za takšen ukrep odločili v anketi

čez zimo Jubovih barv niso prodali veliko. Trgo
vina jih ima sicer na zalogi, vendar pa so pri Jubu, 
tako kot v drugih gospodarskih organizacijah, cene 
svojim proizvodom lani zvišali. Ker je bilo še precej 
starih zalog, trgovina ni takoj zaprosila za odobritev 
Bbvih cen. Odlok o zamrznjenju cen jo je prehitel, 
trgovina je prodala stare zaloge, novih Jubovih izdel
kov pa ni hotela kupovati, ker jih po višjih cenah ni 
fhogia prodajati. Saj bi si s tem sama delala izgubo.

5fUVCI SO ODLOČILI
sami

° nastali situaciji je v Ju- 
cu sklepal upravni odbor, de- 
8Vski svet, sindikalna orga- 
««aclja, strokovni kolegij in 
p ^rniškl aktiv komunistov, 
.J*?‘tev je bila samo ena, be- 

Pa so povzeli delavci 
ke ' Vsakfto je dobil v ro
le ,'^ketnl list, na katerem 

Mrazil svoje mnenje: ali 
odi AC6no zntžajo ali ne. In očui so sei bodo ceno
ri-i* ' Za znižanje cen je 
hvT',a,0 78'95 odstotka de- 
slen-v^' 3,9,1 odstotka zapo- 
heie Glasovalo naj osta-
stou,?07® vlsJe o®116- 7-89 °d' 
Ustn °V zaposlenih anketnih 
ka rl ni oddalo, 9,22 odstot

ka J® bilo odsotnih.
so se tako sami, po 

Višjim1 Prondarku, odrekli 
tein, oenam In s tem tudi 
tovaim ' k* bl nastale, če bi 
Jih e»a Jub vztrajala pri vlš. cenah *

K*J S PLANOM?
videu ff«1? 80 seveda že pred- 
kov. °«ne svojih Izdel-
'kaJein ^ Pa so še s prvim 
Prvotne, ^ znižali nazaj. na 
*0 aužaifr*" Zvišane cene ko&takole:
Cebo barvam so znižali
skim hn-J odstotkov, organ- 

barvam za 13 odstot-

kov, fasadnim za 19, cement
nim z 7 in vodotopnim, do
bro znanim juboflor barvam, 
ža 12 odstotkov. Lužilom se 
cena ni spremenila.

In kaj bo s planom, če so 
cene z nižali za toliko od
stotkov? V Jubu pravijo:

Plan bomo vseeno dosegli. 
Moramo ga doseči, saj bomo 
poiskali vse notranje rezerve 
in delali še intenzivneje. Le
tošnji proizvodni plan smo 
vsaj do maja dosegali in

Stolpnica 
PragiV

Gradbeno podjetje Obnova, 
ki je zgradilo eno najimpo- 
zanlnejšlh stolpnic v Ljub
ljani, novo Metalko, se že 
dlje časa dogovarja s češko
slovaškimi ponudniki za grad
njo podobne stolpnice v Pra
gi. V kratkem bodo končani 
razgovor) o pogojih. Če bo 
sklenjen sporazum o prevze
mu del, bo naše gradbeno 
podjetje zgradilo v Pragi ob

presegali, zato menimo, da 
bomo tako lahko vzdržali 
tudi do konca leta.

V JUBU SE JE 
PREMAKNILO

Jub je pravzaprav najslab. 
še opremljena bežigrajska 
tovarna. Morda pa vseeno ni 
naključje, da so prav v Jubu 
ukrenili tako kot so. Pred 
leti jim je šlo še težje, pa 
so se vseeno izmazali. Oseb
ni dohodki so letos narasli 
že na povprečno 57.000 din, 
razen tega pa se je kolektiv 
odločil, da bo do leta 1970 
popolno preuredil svojo to
varno. Kajti tovarna je po
trebna temeljite moderniza
cije. Pred nekaj leti pa je 
bila tovarna pred tem, da jo 
za.pro.

Metalke1

Vinohradski cesti 16 etažno 
stolpnico (za dve etaži več
jo kot je Metalka), ki bo 
imela okrog 20.000 kvadrat
nih metrov pokrite površine. 
Vsa gradbena in operativna 
dela naj bi po ugodno skle
njenem sporazumu prevzela 
Obnova, ki je v ta namen 
pripravila že vso idejno in 
tehnično dokumentacijo.

Naročite »Z&OR OBČANOV« za
# svojce pri vojakih
• sorodnike v tujini

Novice o Bežigradu za Bežigrajčane

ASFALTIRANJE CESTE NA ČRNUČAH

Pri Sternu vendar
nekaj novega
Govori Sonja Vrščaj, direktorica gostinskega podjetja Bežigrad

Na Sternovo kopališče ob Savi, kamping in go- Ifavn racin 
stišče tudi letos sije spomladansko sonce prav tako 
kakor lani, morda ima le za spoznanje manj moči, 
manj toplote, ker imajo topli dnevi tokrat precej za
mude. Vegasti ležalniki, M jih zob časa neusmiljeno 
najeda, so sicer dobili v svoja rebra nekaj novih 
žebljov in desk, toda več kot to sezono prav gotovo 
ne bodo več zdržali. Ob kampingu je končno veljav
no zrastla zgradba, ki se imenuje sanitarije. To pa 
bi bilo potem že vse, kar je moč videti.

Kako pa je z usodo nek
danjega Rekreacijskega cen
tra v (iz)gradnji, ki je lani 
nekolikanj neslavno preminu
li in le preimenoval v Avto- 
kampdng ob Savi, smo pov
prašali direktorico gostin
skega podjetja Bežigrad, So
njo Vrščajevo, ki je prevze
la tudi to gostišče, kamping 
in kopališče.

— Kaj novega si pri Šter
nu letos lahko obetajo nje
govi stalni obiskovalci in tu. 
ji gostje?

Kamping urejen
— Kamping bo v tednu 

dni urejen. Stavba s sanita
rijami je končno ,pod streho 
in opremljena. Doslej smo 
prejeli že vrsto rezervacij za 
kampiranje iz Francije, Ma
džarske, Poljske, pa tudi 
drugih vzhodnih dežel, če
prav je naš kamping za raz
liko od Šobca pri Bledu iz
razito tranzitnega značaja. Ze 
pred Spent prireditvijo v 
Ljubljani, posebno pa ob 
prvomajskih praznikih so 
tod razjpele svoje šotorč letoš
nje prve turistične lastovke. 
Cene za kampiranje bodo 
takšne kot lani: po 200 din 
na osebo, 100 din za avtomo

bil in 120 turistične takse, ki 
pa se ml zdi, da je le nekoli
ko previsoka, posebno, če po
mislimo, da je potem kampi
ranje v resnici dražje kot pa 
prenočevanje v zasebnih so
bah ali internatih, če ne celi 
v nekaterih hotelih.

Po sklepu občinskega sve
ta za gostinstvo in turizem 
je naše gostinsko podjetje 
prevzelo v upravljanje ne sa
mo gostišče, temveč tudi 
kamping in kopališče. Nekaj 
smo popravili ležalnike, toda 
ker občina letos ni .primakni
la za kopališče niti dinarja, 
bo to zaenkrat tudi vse. Za 
pomoč smo zaprosili Mestni 
svet Ljubljana, ki nam bo s 
5 milijoni dimrjev pomagal 
dokončno urediti in asfaltira
ti dovozno cesto do kampin- 
ga. Predstavniki Vodne skup
nosti Ljubljana, ki ureja 
škarpo ob Savi, so nam brez- 
obvezno obljubili, da bodo 
do sezone za silo uredili do
stop do vode (očistili in u- 
trdili del obrežja ob kopali
šču), tako da bo dostop ne
koliko lažji in seveda lepši.

— Omenili ste dovozno ce- 
sto do kampinga. Kje bodo 
torej položili asfalt po stari 
ali novi trasi?

— Ta ded ceste je občinski. 
No, toda na komunalnem od
seku te ceste že dve leti ni
majo na svojih seznamih za 
vzdrževanje! Da, tu gre za 
priključek na Titovo cesto, ki 
je po stari trasi zelo nepre
gleden in nevaren. Po starih 
načrtih naj bi novo cesto 
speljali takoj za železniško 
progo mimo sanitarij do go
stišča in kampinga. Ce bo 
Mestni svet le prispeval ob
ljubljeni denar, potem se ne 
bo težko odločiti za novo va
rianto, saj stari dovoz za peš
ce tako ali tako še ostane.

— Kakor vemo so sanita
rije za kamping veljale lepe 
denarje. Kako je opremljena 
ta stavba?

— Čeprav poimenujemo to 
stavbo s skupno besedo sani
tarije, so tod razen stranišč, 
še umivalnica za moške in 
ženske, likalnica, pralnica, 
priključki za britje in prostor 
za trgovino, fejeir naj bi po 
dnevnih cenah prodajali 
kruh mleko, sadje, zelenjavo 
in druge drobne življenske 
potrebščine, ki jih kampisti 
potrebujejo vsak trenutek. 
Seveda pa se ob tej trgovini 
postavlja vprašanje, če bo 
sploh lahko v tem prostoru, 
ker to ni povsem v skladu 
z zahtevami sanitarne inšpek
cije. V nasprotnem primeru 
bomo morali v najkrajšem 
času zgraditi trgovinico pavi- 
Ijonskega tipa, ker je to os
novni pogoj za urejen med- 
najrodni kamping.

V starem delu gostišča in 
nekdanjega kopališča bomo 
uredili okrog 50 kabin za ko
palce, to pa je potem tudi 
že vse.

— In kako uspeva gostišče 
pri Šternu in ostali obrati 
vašega podjetja?

— Promet pri Šternu je za
enkrat še kar zadovoljiv. Od 
10. januarja, ko smo prevzeli 
ta obrat pa doslej, smo imeli 
pri Šternu za okrog 7 milijo
nov din prometa, medtem 
ko je celotno podjetje z vse
mi osmimi obrati letos zabe
ležilo že 71 milijonov din 
prometa. Pri tem moram po
sebej omeniti, da so vsi naši 
obrati v starih zgradbah, kar 
nam povzroča pri urejevanju 
kuhinj, sanitarij itd. nemalo 
težav in neprilik.

200 kosil dnevno
V vseh naših obratih nudi

mo gostom okrog 200 kosil, 
ki so po 350, 380 in 400 di
narjev (menu), kar je občut
no ceneje kot v gostinskih 
obratih občine Center. Tudi 

■ pri pijači imamo nekoliko
nižje cene, kakor v Centru. 
Ce bi se pokazala potreba — 
stalni abonenti — bi lahko 
svojim gostom nudili tudi še 
enkrat toliko kosil kot se
daj. Zmotno je mnenje ne
katerih, da se hrano ne spla
ča pripravljati, seveda po je 
važno, kako in za koliko stal
nih gostov,* je zaključila di
rektorica gostinskega podjet
ja Sonja Vrščajeva.

GRADNJA KANALIZACIJE V SAVLJAH GRE H KRA- 
JU — Pri podjetju Kanalizacija so nam zatrdili, da 
bodo do konca meseca z deli v glavnem končali. De
jali so še, da bo potrebno nekoliko počakati, da sc 
bo cesta utrdila, potlej pa bo morala občina pre

skrbeti sredstva za ureditev cestišča...
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USLUŽIMOSTIMI 
SERVISI V 
SLEPI ULICI

S sklepom, ki ga je lani sprejela zvezna skupščina SFRJ, so letos aprila 
postali servisi krajevnih skupnosti gospodarske organizacije ali podjetja, s čimer 
so izgubili vse dosedanje ugodnosti kot je bilo plačevanje pavšala od osebnih do
hodkov svojih delavcev, plačevanje električne energije, premoga, vode po tarifah, 
ki veljajo za gospodinjstva itd.

Takšen sklep je zvezna 
skupščina sprejela zato, ker
so naši servisi že zdravnaj 
prerastii koncept in namen, 
za katerega so bili ustanov
ljeni. To je bilo torej nujno. 
Ker marajo z aprilom na
prej )e-ti servisi plačevati viš
je prispevke družbi kot do
slej, cene teh servisov nara
ščajo. K sreči še ne povsod, 
vendar takšne tendence se 
kažejo.

Doslej so se posluževali 
uslug servisov v krajevnih 
skupnostih največ občani, ki 
so našli v njih svojo računi- 
co z ozirom na svojo preza
poslenost. Posluževali so se 
največ servisnih pralnic in 
obratov družbene prehrane. 
Tisti servisi v okviru kra
jevne skupnosti, ki so takoj 
po novem letu povišali cene 
svojim uslugam, so doslej za
beležili že znaten padec svo
jih potrošnikov oziroma od
jemalcev. Zviševanje cen v 
servisih seveda najbolj pri
zadene zaposlene žene, ker 
bodo spet najtežje gospodinj
sko delo, kuhanje in pranje, 
morale opravljati po rednem 
delu v službi lepo same.

Bred nami je torej odprt 
problem, kako na eni strani 
omogočiti servisom rentabil
no poslovanje, na drugi stra
ni pa zadovoljiti zaposlene
ga občana s kvalitetnimi in 
cenenimi uslugami. S tem 
problemom se bodo vseka
kor morale spoprijeti tudi 
delovne organizacije in ne 
zgolj in samo krajevne skup
nosti ali celo občinske skup
ščine. Zakaj prav interes go
spodarskih organizacij je, da 
pridejo njihovi delavci na_ 
delo čimbolj spočiti in sveži. 
V bodoče bomo prav zato 
morali razmišljati o možno
stih ustanavljanja velikih 
modemih servisnih obratov, 
ker bodo le takšni nudili ce
nene usluge. Zakaj pri nas 
imamo še v večini primerov 
majhne skromne ushižnostne 
obrate, ki pogosto niso bili 
smotrno urejeni in, ki kljub

večjemu številu zaposlenih 
ljudi, niso bili polno izkori
ščeni oziroma se je pri njih 
odvijalo delo počasi in naj
večkrat ne preveč dobro. Sa
mo z združevanjem različnih 
servisnih dejavnosti v močne 
usflužnostne gospodarske or
ganizacije si lahko obetamo 
lepše čase, ko ne bomo več 
zaman iskali inštalaterja, 
kleparja, zidarja, električar
ja in kakršnegakoli obrtnika 
ali drobno servisno uslugo. 
Pa tudi ljudje, ki opravljajo 
sedanje servise, bodo v tej 
smeri za sebe hitreje našli 
rentabilnejši račun, kot pa da 
se poskušajo razviti v pro
izvodne obrate ali celo manj
še tovarne. Menda je ta tr 
ditev zelo blizu resnici, toda 
oglejmo si raje, kaj menijo 
o servisih na novi razvojni 
poti še nekateri drugi!

Potrebujemo 
servise 
ne direktorje

Podpredsednik bežigrajske 
občinske skupščine Janez 
Vinkler, nam je o uslužnost- 
nih servisih dejal naslednje:

»O servisih v novi situac'ji 
smo že veliko razpravljali. 
Kaj bo torej s servisi, ko 
bodo postali samostojni go
spodarske organizacije? Izo
blikovala so se naslednja sta
lišča:

Nikogar ni motilo, če pri- 
dejo posamezni manjši ser
visi (krojačnice, čevljarne, 
itd.) v privatne roke.

Občinska skupščina ne mo
re in nc bo podpirala neren
tabilnih servisnih gospodar
skih organizacij, ker to ni 
v sidadu z našo gospodarsko 
politiko.

Koordinacijski odbor kra
jevnih skupnosti je razprav
ljal o tem, kaj je smotrneje, 
samostojne servisne gospo, 
darske organizacije ali večja 
združena podjetja. Pri nas 
je prišlo do združevanja več

servisov le med krajevn ma 
skupnostima Stadion in Bo
ris Kidrič, vsi ostali pa žele 
ostati sami. Koliko je to pa
metno in smotrno bo poka
zala bližnja prihodnost, ko
likor se to ni že izkazalo.

V bistvu smo se torej sre. 
čali pred naslednjim proble
mom: Gre za ustanavljanje 
novih podjetij iz bivših ser
visov z minimalnimi sred
stvi, brez ustreznih prosto
rov in z malo zaposlenimi de
lavci. Vprašanje je, če je 
sploh pametno, da tako maj
hna podjetja s zelo majhnim 
prometom, kot so ga izkaza, 
la v prvih treh mesecih le
tos, imajo celo direktorja, 
računovodjo, administrativ
ne moči, itd.? Kam bomo za
bredli po tej poti? Imamo že 
štiri upravne aparate in šti
ri direktorje, s skupaj 29 za
poslenimi ljudmi! To prak. 
Učno pomeni večjo ceno u- 
slugam, ki jih dajejo ti ser
visi. Tako bodo v najkraj
šem času povsem izgubili 
svoj osnovni namen. Seveda 
smo pri dosedanjih servisih 
marsikdaj morali pogledati 
skozi prste, ker so vendarle 
do neke meje opravljali svo
jo nalogo. Do teh novih po- 
djeUj pa zares ne bomo mo
gli gojiti nikakršne sentimen
talnosti ali tolerance, še po
sebej, če ne bodo delali ne
posredno za občane — ser
visne usluge/ ki jih na vseh 
koncih in krajih vsi najbolj 
pogrešamo — cenene in so
lidne.

Na zadnjem sestanku novo 
ustanovljenih podjetij, ki so 
se formirala iz bivših servi
sov, so govorili samo o tem, 
kako bodo obstali v sedanjih 
okvirih, medtem ko za neko 
širšo združenje, ki ima edi
no perspektivo, ni bilo pra
vega interesa.

Privatni
obrtniški center

Na zborih volivcev je bilo 
večkrat slišati, kakšne so

možnosti za nadaljnji razvoj 
privatne obrti. Občinska 
skupščina je vsak čas pri
pravljena kjerkoli, v kateri
koli krajevni skupnosti, po
iskati primemo lokacijo za 
gradnjo privatnega obrtniške
ga centra. Gre za samostojno 
financiranje skupine privat
nih obrtnikov, ki bi si želeli 
zgraditi svoje delovne oziro
ma poslovne prostore. Edini 
pogoji bi bili: urbanistični, 
funkcionalni in seveda loka
cijski. Kjer so pač potrebe 
po določenih obrteh. Tudi 
občina je za realizacijo te 
zamisli pripravljena nuditi 
zadostnemu številu interesen
tov vso moralno pa tudi ma
terialno pomoč. Vsekakor bi 
bilo idealno, da se pri takem 
združevanju sredstev za grad
njo obrtniškega centra naj
dejo skupaj obrtniki sorod
nih strok, ki bi se s svojim 
delom in uslugami dopolnje
vali, na primer: avtomehanik, 
dcktromehanik, avtoličar. 
Seveda morajo najprej vide- 
tl, kakšen oziroma kako velik 
je interes med občani za tak
šno združevanje sredstev in 
gradnjo posameznih obrtni
ških centrov v eni ali drugi 
krajevni skupnosti.

Pri nas imamo namreč za
enkrat 360 obrtnikov, rabimo 
pa jih skoraj še enkrat toliko 
ali okrog 600. V petih usluž- 
nostnih servisih pa je zapo
slenih le 29 ljudi, pa še ti 
največkrat delajo vse drugo 
kot pa drobne usluge obča- 
nom.«

Kako delajo 
servisi - 
nova podjetja?

Tovariš Janez Hieng nam 
je postregel z naslednjimi 
podatki o delu novih servi
sov — samostojnih gospodar
skih organizacijah:

»Po ukinitvi servisov pod 
okriljem krajevnih skupnosti 
so se pri nas osnovala štiri 
podjetja: »Bežigrad« (za kra
jevni skupnosti Boris Kidrič 
in Stadion), «Usluga« (kra
jevna skupnost Bežigrad, 
»Savsko naselje« in »Črnuče«. 
Podjetje »Bežigrad« premore 
9 milijonov din osnovnih 
sredstev in za 12 milijonov 
din obratnih sredstev. »Uslu
ga« 2,5 milijona osnovnih in 
9 milijonov obratnih sred
stev, »Savsko naselje« 5 mili
jonov osnovnih in 13 mili
jonov obratnih sredstev, »Čr
nuče« pa 6 milijonov osnov
nih in 9 milijonov obratnih 
sr ' tev kar skupaj pomeni 
23 milijonov din obratnih In 
44- milijonov din osnovnih 
sredstev. In kaj nam pove 
realizacija teh novih podjetij 
v razdobju od januarja do 
konca maroa? Razen Savske
ga naselja so vsa tri podjet
ja zaenkrat pozitivno zaklju
čila tromesečno poslovanje. 
Savsko naselje izkazuje iz

gubo v pralnici in pleskar
ski delavnici. Podjetje »Beži
grad« ima skupaj štiri de
lavnice s 5Q zaposlenimi de
lavci. (Mizarska delavnica 
osem zaposlenih, pleskarska 
29, zidarska 14, in inštalater
ska 5 zaposlenih.)

»Usluga« ima pleskarsko 
delavnico s 14 zaposlenimi, 
steklarsko s štirimi, plastič
ne mase (podi) tri zaposle
ne in šivalnica štiri zaposle
ne.

»Savsko naselje« premore 
pleskarsko delavnico s peti
mi ljudmi, zidarsko dva, in
štalatersko (6), šivalnico (8), 
elektro (4), pralnico (6), ko- 
munalni servis (3). central
na kurjava (2).

»Črnuče«: pleskarska delav
nica ima pet ljudi, inštala
terji 19, (6 inštalaterjev osta
li so delavci), šivalnica 6 in 
električarji dva zaposlena.

Vsi servisi premorejo torej 
149 zaposlenih ljudi, toda ne
katere dejavnosti bi brez 
škode zaradi pomanjkanja 
dela lahko opustili.

Pred nami so torej _ štiri 
večje ali manjše »grajzlari- 
je«, ki bodo prav gotovo pro
padle. Obstale bodo le, če 
bodo močne. Moč pa je v 
združevanju in racionalnem 
gospodarjenju.«

Delo išče delavca 
namesto obratno

Dokler bo delo iskalo de
lavca, se bo težko kaj spre
menilo pri organizaciji ser
visnih uslug občanom. Ko pa 
bo delavec začel iskati delo, 
se bo to hitro spremenilo. In 
nikar tega ne ponovimo dva
krat, zakaij tisti čas je pre
sneto blizu!

Delovni prostori servisnih 
obratov ali novih podjetij v 
največ primerih sploh ne od-

JANEZ HIENG

govarjajo osnovnim zahte
vam, razen če izvzamemo de
lavnice v »Savskem naselju«. 
Vprašanje je, če se bodo ta 
podjetja sploh lahko konsti
tuirala. Vse pogoje ima le 
Savsko naselje.

V nasprotju s tem pa nam 
predvsem močno primankuje 
servisov, ki bi se ukvarjali 
direktno z drobnimi usluga
mi občanom, kakor so: kro
jačev, Čevljarjev, frizerjev, 
itd.

Da pri reorganizaciji servi
sov krajevnih skupnosti v no
va samostojna podjetja zares 
ne bomo zašli povsem v sle
po ulico, bo treba precej več 
trezne presoje in širših po
gledov na dejansko stanje kot 
smo jih žal zabeležili doslej.

MNENJE IN KRKA

Servis
st tajskih skupnosti so Bili njihovi servisi postavljeni 
i" '‘Ja ali osamosvojitev v samostojne delovne organi- 
oajnajevnih skupnosti je imel v sodelovanju z zastop- 

Predsedstvom občinske skupščine več razgovorov

Z reorganizacijo
pred važno odločitev: 
zacije. Koordinacijski
niki krajevnih skupno® ur'“%“cuol'Vi>iu i/ucmsn.o saupscuie v ec razgovi 
o reorganizaciji serviS“j®D. Na posvetovanjih so sprejeli zaključke:

— storitveno obrt je P°' 
trebo na vsak način še d8' 
Ije podpirati

— servisi v taki obliki tort 
do sedaj so z novimi pogoj1 
nerentabilni in nimajo po’ 
memih prostorov za redi*5 
poslovanje,

— potrebno je združevat* 
enake obrtne servise v moč
ne servise, vse skupaj pa v 
eno ali kvečjemu v dve do- 
bro organizirani delovni or 
ganizaciji,

— združena osnovna in ot' 6 
ratna sredstva bodo zadosto t 
vala za začetek poslovanj® ^ 
(letos občinska skupščin8 
nima sredstev za osnovna ni
ti za obratna sredstva),

— ugotovljeni so bili uSPe’ 
hi dosedanjih servisov, ngo

Krajevna
skupnost

B. Kidrič:

»Boris Kidrič« 
Stadion:

Bežigrad: 
Savsko naselje: 
Črnuče: 
Skupaj:

na razpotju

6jc^otrebrn za opremo de-

toialo obratnih 
Nstev

® težava je, da pri 
delovnih organizacijah 

»ajo obratna sredstva, 
katerih ni mogoče po- 

'ti. Občina sedaj nima 
hzpolago sredstev v te 

same krajevne skup
it ustanoviteljice so 
maksimum, vendar se 

Ktavlja, da so nezado- 
m-ik .r nekatera podjetja 

majajo v finančne teža- 
j 0 Podatkih posameznih 
e "dh skupnosti so le-te 

»a razpolago naslednja

cen storitvam. Podjetja še ni
so konstituirana, kar povzro
ča izredne težave in osebne 
odgovornosti direktorjev. Če 
podjetje ne bo konstituirano 
in bo prešlo v redno likvida
cijo, se postavlja vprašanje, 
kdo bo kril stroške likvidaci
je.

Verjamem, da se bodo ne
katera med omenjenimi pod
jetji prebila iz težav, vendar 
postavljamo vprašanje, če je 
družbeno koristno tako eks
perimentirati.

Trdno sem prepričan, da 
je pod danimi pogoji mogo
če ustanoviti eno, -norda s 
posebnim odstopanjem dve 
delovni organizaciji, ki bi z 
manjšimi sredstvi uredile de
lovne prostore, združile ad-

krizaclji

Prehrani 
k* šivalnico

^ujetje za vzdrževanje

kaifVeno ustanovo
gospodarjenje 

panjskimi in po- 
'mm> Prostori 
upaj •

adbU Za vz(irževanje 

!tju »Usluga«
181 »Savsko naselje«

Osnovna
sredstva

Obratna
sredstva

17.741.000
3.838.000

7.488.000

1.063.000

3.065.000
33.195.000

1.274.000
1.972.000
5.200.000
6.096.000 

47,737.000

13.400.000 
1,292.000

11.007.000

4.000. 000 
29,699.000

759.000
6.533.000
13.000. 000
9.400.000 

59,391.000

navedenega vidimo, da 
'fajevne skupnosti dale

sred-
tovilo se je, da so imeli P00*, 

opremljenost servisov $«
slovne prostore, kakor ,[^0^ sredst ker ima 
druga sredstva, ed.n. i^, *Voje obveznosti;’ anuitete

tevi10 itj^vanja, za družbene

pa prflagode tehničnim P ^ organizacijam itd., za
•v • otroških igrišč in

veča delovna disciplin^ Jjav predstavnjka enega 
strokovno nadzorstvo n» da so krajevne sku-
vajanjem uslug ter f tQ‘ 'igralo kolektiv, vse- vseže večja storilnost in 11 J««. r ni na m h
delovne organizacije. >zv2amemo družben0

rinS-fc,;: j s« srs

vala na ceno storitev. din osnovnimi in

V drugo smer. _ _ _ _ _ _ _ J ^ o-;'*^*110 o« zaiiijuc-
Zastopnika krajevnih ^ za vse obratne

Ustv/ dinarjev obratnimi

ministracijo, zmanjšale režij
ske stroške in največ za 10 
odst. povečale cene uslugam 
iz leta 1964, čeprav je potre
bno urediti osebne dohodke 
kolektivu.

Na ponovnem sestanku 29. 
aprila letos ni prišlo do no
bene spremembe stališča ni
ti do soglasja.

Zastopniki krajevne skup
nosti Črnuče se sestanka ni
ti niso udeležili. Zastopnika 
krajevne skupnosti Stadion 
in Boris Kidrič sta bila mne
nja, da je tako stanje skraj
no nevzdržno, da je potreb
no rešiti problem in da so 
njihove krajevne skupnosti 
vedno pripravljene pomagati 
po svojih močeh, vendar že
lita imeti čiste račune pri 
podjetju

pnosti Savsko naselje & ostlQr^a?iza?ije 26,931.000 
nuče sta vztrajala, da s J?!? in 41'991()00njihovo območje ustanov® y - čustev
sobne delovne organizaaoW6dci-
krajevne skupnosti n| dOVOll
Stožice, Bežigrad In jVC ^ jih drnhili Kidrič pa iz svojih seriJti * OrODIII
ustanove eno delovno ",#^0 ~stva predstavljajo 
nizacijo. če bi bil ta • vC]>f/^6 vko ^ formira- 
izvršen bi bilo v redu. ^,^‘ovne organizacije 
dar se je menjal takole^ ^-Jaz 
žice so svoj mizarski ^ 
prodale, krajevna skUP,
Bežigrad se je popo“- 
izolirala in ustanovila 
no 
nost

Pridemo do zaključ Vseeno V Slepi Ulfcl

se po-

da ne bi mog- 
„ 0 Poslovati. Razdro- 

SUbu^tva pa bi

nu«* .1. —--------- cKWtoblje>10sHmiVna Stran raz‘podjetje, krajevna 9 dffcJ Podjetij pa Je v
jast Stadion in Boris h- ufT h ij,. * vsaka organi- 
>a sta iz svojih servi^5 ^ « direktorja, taj-
anovili podjetje za vzd' ^ hi ^ "»ntstratorko, dva

'SebefBOV°dje, nekateri 
sitsga raeunovodj°, ob

da SO Sicer uum Yi” 
za obstoj podjetja, VCI*,’vO1^,. 
stavni prostori no So%]

v naprej Pr^, ,^doj6 °Vni

.......podjetje -- g
nje zgradb, vendar že, 
krat nakazano Pr0'P1?n^ia'‘?ltegaso sicer dani vsi to . organa, blagaj

največ 12
voformiranih delovnih ° !■« 
nizacij, so se žo Polca?„0 ^ ^PiiniJ?®8?, kadra zni' 
žave, ki jih Je P°treft uA <S^lvni stroSkikoj rešiti. Prva težava hem dohodku za
vesm novim delovnih* uPost<!v v bruto zne- 
nizacijam razen SaV?/KiNtla sk„zmarU'- 
naselju Inšpekcijska ' udiščnikov in
ne more izdati dovolj^Aj '* razdrobi- • 
konstituiranje, ker P J'5 opiSn1ib^?nost> kot 
prostori ne zadoščajo^/ ° bisjg ‘ ■ J® privedla

Iz prikazane analize vidi
mo kaj je narejeno, da se 
stanje izboljša in da smo pri 
vsem tem zašli v slepo ulico. 
Menim pa — če bomo še 
vztrajali vsak na svojem sta
lišču — da bodo v bližnji bo
dočnosti likvidirane nekatere 
obrtne delavnice na škodo 
našega občana.

Postavljamo vprašanje, kdo 
naj nosi za vse to odgovor
nost pred družbo in kdo naj 
plača predvideno izgubo, čim 
bo katero od teh podjetij 
prešlo v likvidacijo; mar naj 
ti stroški gredo zopet v bre
me krajevnih skupnosti — 
ustanoviteljic zaradi nepre
mišljenosti nekaterih oseb; 
mar nc bo tedaj izigrana 
družba, ne samo del kolek
tiva?

Teh nekaj misli sem izrazil 
z Iskreno željo, da dobro raz
mislimo, če je prav, kar se do
gaja. Morda bi se le še dalo 
najti skupen jezik, da obdr
žimo obratne delavnice pod 
enim operativnim vodstvom, 
pa naj bo vodstvo v tej ali 
oni krajevni skupnosti. Edi
no prav bi bilo, da imamo 
pred očmi samo perspektiv
ni razvoj nove delovne orga
nizacije, ki bi bila na voljo 
našemu občanu

JOŽE ČRNUGEU

Novoizvoljeni sveti 
občinske skupščine
Združili so svete za trgovino, turizem in obrt ter svete za šolstvo, kulturo in telesno vzgojo

Svet za splošne 
in notranje zadeve

Predsednik: Janez Menart, 
namestnik Milan Peroci, čla
ni: Franc Rozman, Drago Ku- 
novar, Rudi Wolle, Milan Zi- 
nauer, Katja Ocepek, Marija 
Robida, Vladimir Zalar.

Svet za družbeni 
plan. in finance

Predsednik: Ivo Sever, na
mestnik: Marjan Planinc, čla
ni: Mirko Eržen, Jože Do
lenc, Silvo Hrovat, Davorin 
Gmnič, Anton Hren, Rudi 
Videtič, Edvard Pilih.

Svet za industrijo 
gradbeništvo

Predsednik: ing. Herman 
čertanec, namestnik: inže
nir Lojze Piškur, člani: Bo
ris Berletič, Jože Lukežič, 
Franc Medja, Jurij Drame, 
Andrej Plestenjak, Franc 
žitnik, Anica Hartman.

Svet za trgovino, 
gostinstvo, 
turizem in obrt

Predsednik: Karel Kušar, 
namestnik: Alojz Savom, čla
ni: Miro Ahan, Slavko Škof, 
Franc Plazar, Jože Hrovatič, 
Jože Panjan, Ivo Dobovšek, 
Pavel Lešnjak, Marko Ka- 
menšek, Marija Skodlar.

Svet za kmetijstvo 
in gozdarstvo

Predsednik: Ing. Oton Kri
žan, člani: Franc Slabanja, 
Ivan Dimnik, ing. Milan Me. 
sojednik, Vinko Kuhar, inže
nir Metod Koprivšek, inže
nir Branko Breznik, ing. Jože 
Korošec, Alojz Avsec.

Svet za delo 
in delovna razmerja

Predsednik: Roman Les
kovšek, namestnik: Franc
Mehle, člani: Janez Marinko, 
Marjan Zdešar, Zinka Juži-

na, Vinko Dečman, Fanči 
Žagar, Boris Zgur, Slavko 
Fratnik.

Svet za komunalne, 
gradbene in stano
vanjske zadeve

Predsednik: Ivo Poznik,
člani: Lado Bratož, ing. Jan- 
kp Gjura, Janez Dremelj, 
Jože Čmugelj, ing. Boris Je. 
lašič, Evgen Špenko, ing. Ra. 
doš Hribernik, Drago Bobič.

Svet za urbanizem
Pridsedmk: ing. Miloš

Kraigher, člani: ing. Miklavž 
Mušič, Jakob Rupnik, ing. Ni
ves Kaiin-Vehovar, ing. Jan
ko Kravos, ing. Janez Obre
za, ing. Milan Mihelič inže
nir Danilo Fiirst, ing. Janez 
Berdajs.

Svet za šolstvo, 
kulturo, prosveto 
in telesna vzgojo

Predsednik: Ivo Bukovec,

namestnik: Miloš Hočevar,
člani: Štefka Sever, Andrej 
Žmavc, Jasna Operčkal, Hard- 
vik Pimovar, Lovro Godec, 
Ciril Trček, Silvo Čebulj, 
Evgen Komel, Benedikta Šilc.

Svet za zdravstvo
Predsednik: Stane Hvale, 

namestnik: dr. Jože Marolt, 
člani: Stane Jereb, Lavra Bu. 
dihna, Bruno Kocbek, Božo 
Robina, dr. Ludvik Repe, 
Duša Kramer, Robert Neu
bauer.

Svet za splošno 
varstvo
in varstvo družine

Predsednica: Ančka Čerin, 
namestnik: Francka Dolenc, 
člani: Franc Camemdk, Olga 
Oblak, Marija Avbelj, Darin
ka Kodrič, Dominik Bizjak, 
Dušan Medved, Iva Rakar, 
Erik Zrimšek, Dušan Dolni
čar.
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I 1I Uprava občinske skupščine j 
Ljubljana - Bežigrad

PREDSEDSTVO
Predsednik skupščine: Jože Pogačnik — Par

mova 33, soba 10, tel. 312-994, 310-046 
Podpredsednik: Ivan Vinkler —, Parmova 33, 

soba 10, tel. 312-994, 310-032 
Tajnik: Ivan Levstek — Parmova 33, soba 20, 

tel. 312-994, 312-995
ADMINISTRATIVNO TEHNIČNE SLUŽBE

Vodja admin. tehn. služb: Franc Mekinda — 
Parmova 33, soba 20, tel. 312-965 

Sprejemna pisarna in vložišče — Parmova 33, 
soba 1, tel. 313-772

STROKOVNE SLUŽBE
Vodja skupine za gospodarstvo: Janez Hieng — 

Parmova 33, soba 21, tel. 312-991 
Referent za industrijo — Parmova 33, soba 23, 

tel. 312-991
Referent za blagovni promet — Parmova 33, 

soba 23, tel. 312-991
Vodja skupine za urbanizem: inž. Božo Južina 

— Parmova 33, soba 19, tel. 313-650 
Referent za investicije — Parmova 33, soba 19, 

tel. 312-991
Referent za komunalno dejavnost — Parmova 

33, soba 19, tel. 312-991
Svetovalec za šolstvo — Parmova 33, soba 9, 

tel. 312-707

ODDELEK ZA FINANCE 
Načelnica: Ivica Velikonja — Parmova 33, soba 

4, tel. 312-990
Referent za proračun — Parmova 33, soba 4, 

tel. 312-990

ODSEK ZA DOHODKE
šef odseka: Krsta Matič —Parmova 41, soba 

9, tel. 312-988, 312-998
Referenti za kontrolo dohodkov — Parmova 41, 

soba 7 in 9, tel 312-998
Referenti za odmero — Parmova 41, soba 8 in 

11, tel. 312-998
Referent za registracijo računov — Parmova 

41, soba 10, tel. 312-998,
Referent za takse — Parmova 41, soba 7, tel. 

312-998
Vodja knjigovodstva — Parmova 41, soba 1'1, 

tel. 312-998

ODDELEK ZA UPRAVNO PRAVNE ZADEVE 
Načelnik: Borut Gradlšar — Parmova 41, soba 

50. tel. 312-989
Vodja referata — Parmova 41, soba 38, tel. 

317-000, 312-323
Referent za premož. pravne zadeve in evidenco 

družb, imovine — Parmova 41, soba 38, tel. 
317-000, 312-323

Vodja ref. za gradbene zadeve — Parmova 41, 
soba 42, tel. 312-323, 317-000

Referenti za gradbene zadeve — Parmova 41, 
soba 42 in 43, tel. 312-323, 317-000 

Referent za stanovanjske zadeve — Parmova 
41, soba 43, tel. 312-323, 317-000 

Referent za gospod, upravne zadeve — Parmo
va 41, soba 48, tel. 312-989 

Referent za kmetijstvo in gozdarstvo — Par
mova 41, soba 48, tel. 312-989 

Vodja referata za delovna razmer j a — Parmo
va 33, soba 7, tel. 312-707

Vodja referata za varstvo invalidov in borcev 
—- Parmova 33, soba 5, tel. 312-707 

Referent za invalidske zadeve — Parmova 33, 
soba 5, tel. 312-70?

Referent za zadeve borcev — Parmova 33, soba 
9, tel. 312-707

N
ODDELEK ZA NARODNO OBRAMBO

Načelnik: Matija Butala — Parmova 33, soba 
1, tel. 311-485

ODDELEK ZA NOTRANJE ZADEVE
Načelnik: Boris žibert — Parmova 41, soba 3, 

tel. 312-992
Vodja referata — Parmova 41, soba 4, tel. 

312-997
Referent za notranje zadeve — Parmova 41, 

soba 13, tel. 310-973
Referent za požarno varnost — Parmova 41, 

soba 4, tel. 312-997
Referenti za promet — Parmova 41, soba 1, 

tel. 312-512
Referenti za potna dovoljenja — Parmova 41, 

soba 5, tel. 312-997
Referent za volilni imenik — Parmova 41, soba 

12, tel. 310-973
Referent za register prebivalstva — Parmova 

41, soba 12, tel. 310-973
Referent za prijave — Parmova 41, soba 14, 

tel. 310-230

INŠPEKCIJSKE SLUŽBE 
Vodja inšpekcijskih služb: Jože štusej — Par

mova 41, soba 52, tel. 310-331 
Inšpektor dela —- Parmova 41, soba 52, tel. 

310-331
Tržni inšpektorji — Parmova 41, soba 51, tel. 

310-393
Gradbeni inšpektor — Parmova 41, soba 26, tel. 

310-264
Sanitarni inšpektorji — Parmova 41, soba 26, 

tel. 310-264

SODNIKI ZA PREKRŠKE 
Vodja: Sonja Miller — Parmova 41, soba 45, 

tel. 313-831
Sodniki — Parmova 41, soba 46 in 47, tel. 

313-831

i



50 ČRNIH GRADENJ
Ukrepi občinske urbanistične inšpekcije

Občinska skupščina Bežigrad je že pred meseci 
razpravljala o črnih gradnjah in sklenila, da bodo 
vse hiše, ki so grajene na črno in ki so v nasprotju 
z javnimi interesi, podrli. Mestna urbanistična in
špekcija in inšpekcije občinskih skupščin so potlej 
pozivale vse tiste, ki so si postavili stanovanjske 
hiše, garaže ali delavnice brez vsakega dovoljenja, 
naj to prijavijo občinski inšpekcijski službi.

'
|r&,.iaw£

Za Bežigradom je črnih 
gradenj veliko. Gradijo ne 
samo Bežigrajčani, marveč 
tudi prebivalci iz drugih ob
čin. Vendar pa so občinski 
gradbeni inšpekciji prijavili 
nedovoljene gradnje le neka
teri graditelji, nekateri pa 
so še vedno tiho in morda 
menijo, da inšpekcija za nji
hove gradnje ne ve. Res je, 
da je bil rok za prijavo čr
nih gradenj podaljšan do 
preklica.

Mestna in občinska inšpek
cija bo na podlagi prijav čr
nih gradenj lete skušala 
uskladiti z urbanističnimi na
črti. Ponekod bo zaradi čr
nih gradenj iznakažena podo
ba naselij, marsikaj bo manj 
funkcionalno urejeno, vendar 
pa hiš, ki so jih gradili ob
čani in gospodarske organi
zacije na črno, ne gre podi
rati le za to, ker so jih gra
dili brez dovoljenj.

Na vsak način pa bodo in
špektorji poskrbeli, da bodo 
podrli vsako na novo začeto 
črno gradnjo. V zadnjem ča
su je bilo v lokalnem in dru
gem časopisju že toliko na
pisanega o črnih gradnjah, 
da vsakdo lahko natanko ve, 
da ga bo zaradi črne, nedo
voljene gradnje doletela ka
zen. No, kljub temu so še 
nekateri posamezniki, ki jim 
opozorila niso mar in ki 
kljub prepovedi za nadaljeva
nje gradnje vse dotlej, do
kler ne bodo imeli ustreznih 
dovoljenj, grade dalje. Vsem 
takim bodo inšpektorji brez 
drugega odredili, da začeto 
jradnjo takoj podro. Ko
likor tega ne bodo storili, 
jim bodo preskrbeli delavce, 
kot so to pred nedavnim sto
rili na Črnučah, kjer so za
suli gradbeno jamo in izkop 
za temelje hiše, ki so jo 
kljub opozorilom gradili,

Zaenkrat niso znani podat
ki, katere dobro grajene hi
še naj bi za Bežigradom ru
šili. Kmalu pa bodo podrli 
stanovanjske barake, ki so 
bile zgrajene na čmo in v 
katerih je kakršnokoli zdra
vo življenje povsem onemo
gočeno

Med prve štiri zgradbe, ki 
jih bodo porušili, spada sta
novanjska zgradba za tovar
no Belinka. Ta stavba se na 
noben način ne da uskladiti 
z urbanističnimi načrti, za 
gradnjo pa ni bilo izdano 
niti gradbeno dovoljenje niti 
lokacijska odločba.

Druga hiša, ki letos ne bo 
več stala. ]e stanovanjski 
provizorij podjetja »Kurivo«. 
Iz nekdanjega skladišča za

kurivo, ki bi ga morali po
dreti, so brez vsakega dovo
ljenja zgradili stanovanjsko 
barako, ki je dokaj vegasta 
in kot taka seveda ne more 
stati.

Tretji objekt, nad katerim 
je že znamenje za rušenje, je 
prizidek pri hiši v Črnučah, 
nedaleč od pošte. Nekakšno 
garažo, ki naj bi bila tudi 
mehanična delavnica, so 
zgradili brez vsakega dovo
ljenja, razen tega pa se na 
noben način ne da uskladiti 
z načrtom Omuč. Zato se bo 
vanjo zaril buldožer.

Četrta zgradba, ki ne bo 
dočakala konca letošnjega le
ta, je v Savljah. Stoji na dvo
rišču in je v njej precej sta
novalcev. Na dvorišču s šte
vilko 47 bodo delavci podrli 
stanovanja precej ljudem, za 
katere še ni znano, kje bodo 
stanovali.

Tisti, ki so postavili hiše 
brez dovoljenj tako, da se 
dajo uskladiti z urbanistič
nim načrtom, bodo Sodniki 
za prekrške kaznovali, razen 
tega pa bodo morali plačati 
komunalni prispevek in ure
diti vso potrebno tehnično 
dokumentacijo. Kajti neka
tere hiše so bile grajene 
kar brez načrtov. Lastniki 
teh hiš bodo morali prinesti 
načrte, potlej pa sl bodo mo
rali pridobiti še lokacijsko 
odločbo in gradbeno dovolje
nje. Ce si vseh teh stvari ne 
bodo preskrbeli, črna grad
nja ne bo legalizirana. Ker 
neprijavljena črna gradnja 
ne bo nikjer začrtana, se 
lahko zgodi, da je projektant- 
je v svojih načrtih sploh ne 
bodo upoštevali. Lahko se 
zgodi, da bo morala taka 
gradnja proč šele po nekaj 
letih, lastnik pa se rušitvi ne 
bo mogel upirati, saj z ni
čemer ne bo mogel dokazati, 
da mu je bila gradnja dovo
ljena niti ne bo mogel do
kazati, da je gradnjo prijavil 
in da jo zato morajo imeti 
evidentirano.

Gradbeni inšpektorji so se 
zavzeli tudi za odpravo kolib 
na Ježici in v Tomačevem- 
Pred kratkim so na Ježici 
ob Nemški cesti podrli čez 
noč nastalo kolibo, v kateri 
se je naselila družina. Ostale 
kolibe so pustili, lastniki pa 
so podpisali pogodbo, koliko 
časa bodo še uporabljali ko
libo in kdaj se bodo izselili. 
Ce po roku, ki so ga posta
vili sami sporazumno z in
špektorji ne bodo zapustili 
svojih iz lesa, pločevine ter 
kartona zbitih prebivališč, bo 
občinska inšpekcija izdala 
nalog za rušenje.

KONEC ČRNE GRADNJE — Na Črnučah so zasuli gradbeno jamo za hišo, katere lastnik ni imel gradbe
nega dovoljenja.

Za Bežigradom bomo 
gradili cenejša stanovanja
Govori direktor gradbenega podjetja Obnova Andrej Plestenjak

O jugomontovem montažnem sistemu gradnje stanovanj smo v našem, gla- lažnih stanovanj novega Sav- 
silu že pisali. Bilo je skoraj pred pol leta, če ne celo nekaj več, ko se je gradbeno sitega naselja? 
podjetje Obnova začelo intenzivno ukvarjati z idejo montažne cenene gradnje 
stanovanj po tako imenovanem jugomont sistemu, ki ga zelo dobro poznajo v •
Zagrebu in Cačku. Čeprav so pri nas v določenih krogih še zmeraj dokaj močni 
pomisleki glede montažne gradnje, ki je navidez manj kvalitetna kot klasična, ta 
ideja nikakor ni padla v vodo. Ker si povsod v svetu prav montažna gradnja sta
novanj vedno bolj utira pot, ker je najekonomičnejša, najbolj cenena in hkrati 
najbolj perspektivna in sprejemljiva za ne preveč zahtevne žepe — in prav takšne 
mi bolj ali manj premoremo — ideja o tej gradnji kljub prenekaterlm zaprekam 
tudi v naši občini ni za vselej padla v vodo. Prav nasprotno: prvi iniciatorji tega 
načina gradnje se z vso resnostjo pripravljajo, da bodo v najkrajšem času zastavili 
prve lopate prav tam, kjer so tudi prvotno mislili — v naravnem podaljšku in še 
nezazidanem področju Savskega naselja. Toda prepustimo besedo direktorju grad
benega podjetja Obnova, Andreju Plestenjaku, da nam bo on povedal kaj več

20 odst. cenejša 
stanovanja

0 Samo komunalna uredi-

o tem.

— Ker smo v našem glasi- 
silu že večkrat pisali o jugo
montovem sistemu in nekate
rih neprilikah, ki ste jih ime
li za ta način gradnje z iska
njem primerne lokacije na 
območju naše občine, nam 
prosim povejte, kako se v 
praksi premika ta zamisel.

0 Moram se pohvaliti, da 
končno le imamo urbanistie- 
no urejeno lokacijo za jugo- 
montov sistem montažne 
gradnje. To je predel med 
črtomirovo ulico, Smartin 
sko cesto, Vilharjevo in Lin
hartovo cesto, skratka predel 
še nezazidanega zemljišča v 
podaljšku Savskega naselja 
ali njegov scvcrozapadni del. 
Po naših planih bomo začeli 
graditi X00 montažnih stano

vanj hkrati, in sicer 400 za 
Bežigradom in 400 v Mostah. 
Od tega tristo stanovanj v 
stolpnicah, ostale pa v blo
kih.

V TOMAČEVEM že več let stoji veliko poslopje, ki je bilo menda namenjeno za 
hleve. Poslopje propada, streha se podira in vse kaže, da so na stavbo pozabili.

B ZBOR OBČANOV_______ __________________________

Po 9 mesecih se je 
rodila lokacija

2c takoj na zažetku, ko 
smo prvikrat spregovorili o 
montažni gradnji, smo nale
teli na kaj mol« razumeva- 
nja za takšen način gradnje 
stanovanj. Toda naj sprego
vorim nekoliko točneje: vsi 
sp na glas govorili: »Montaž, 
na gradnja stanovanj je grad
nja bodočnosti!« toda kakor 
hltr«' je bilo govora o odo
britvi lokacije v ta namen ali 
sredstev, smo povsod naJeteli 
na gluha ušesa. Ker pa smo 
prepričani, da je bodočnost 
stanovanjske gradnje spričo 
racionalnosti, kratkih termi
nov, ekonomičnosti, itd. prav 
v izpopolnjenem jugomonto
vem sistemu smo se borili 
za prodor te ideje. Za odobri
tev lokacije smo čakali nič 
več in nič manj kot ločno 
devet mesecev ker je prišlo 
po sredi vse kar si lahko za
mislite.

— Kdaj, koliko in kako bo
ste začeli graditi nova stano 
vanja po Jugomontovem si 
stemu?

400 stanovanj
0 To bo takoimenovana 

gradnja stanovanj za trg. Zgra
dili bomo 400 stanovanj v 
Mostah in 400 za Bežigradom. 
Vsa ta stanovanja bodo za 
okrog 20 odstotkov cenejša 
kot so stanovanja v blokih 
ali stolpnicah klasične grad
nje. Stanovanja v blokih in 
Htotpnicah bomo gradili po

naročilih, in sicer enosobna, 
dvosobna, trisobna in eno in 
pol sobna. Graditi bomo za
čeli še letos. Letna zmoglji
vost naše gradbene operative 
se bo gibala v okvirih 500 
jugomontovib stanovanj. Pri 
tej gradnji gre, kakor že be
seda montažna sama za sebe 
dovolj zgovorno pove, za se
stavljanje montažnih delov.
Ob tem naj samo omenim, 
da smo jugomontov sistem, 
ki ga poznamo iz Zagreba i"""'” ' 
dokaj izpopolnili in prilago. Witr0Pne 
diy našim razmeram in za- 
htevam. Pri tem mislim pred- 
vserp način montaže in seve
da potresno varnostni faktor, 
ki pri nas za razliko od za
grebškega zahteva šestkratno 
varnostno stopnjo.

— V čem so bistvene pred
nosti montažne gradnje sta
novanj oziroma gradnje sta
novanj po jugomontovem si
stemu?

tev lokacije za gradnjo nove
ga Savskega naselja, če g» 
lahko tako Imenujemo, bo 
veljala okrog 400 milijonov 
do pol miililjarde dinarjev. 
No, tu pa se že začenjajo te
žave. Najprej si moramo I>ri‘ 
boriti denar za to prvo fazo 
urejene in idealno zamišljene 
montažne gradnje, ki je hkra
ti nujni pogoj za nemoten 
potek in zares ceneno grad
njo takšnih stanovanj.

— Kakšne stolpnice in blo
ke boste gradili za Bežigra
dom?
• Pri cestnem podvozu 

oziroma nasproti njega v na
ravnem podaljšku obstoječe
ga Savskega naselja v jami 
bomo zgradili tri dvanajst- 

stolpnice z ciaž- 
nimi garažami, s čimer bo
mo hkrati izkoristili nagnjen 
teren. Tu bodo hkrati po na
črtih zrasli nova šola. Inter
nat, in potem dvajset stano
vanjskih blokov na obeh 
straneh Crtomirove ulice. X 
vsakem bloku bo okrog “iO 
stanovanj, odvisno pač od ve
likosti. Vsi bloki bodo P'* 
etažni.

0 Kakor sem že omenil 
bomo na ta način z našimi 
zmogljivostmi. letno lahko 
zgradili najmanj petdeset sta
novanj brez kakršnegakoli 
posebnega naprezanja Zakaj 
te montažne elemente bomo 
delali v velikih množinah. 
Na območju moščanske obči
ne v Slapah imamo lokacijo 
za okrog 500 takšnih stano
vanj. Ekonomski račun nam 
namreč pokaže, da je to za 
nas najbolj ekonomično in 
kar je za nas, jc hkrati tudi 
za potrošnike. Toda ko govo
rimo o montažni gradnji, ne 
smemo pozabiti, da le-ta 
gradnja nujno zahteva toliko 
opevano predhodno ureditev 
komunalnih naprav: vodovo
da, ceste, električne napelja
ve, skratka vsega, kar sodi 
pod poglavje komunalno ure
jenega zazidalnega kompleksa.

—- Koliko bo veljala uredi
tev zemljiišča za gradnjo mon-

— V čem so bistvene pred' 
nosti vašega izpopolnjenega 
sistema montažne gradnje P° 
Jugomontovem sistemu?
0 Da bi ne zašli predal®^ 

v strogo strokovne razprav*; 
naj omenim le, da smo na-511 
rešitev, dobro rešitev za v*® 
inštalacijske naprave, ki 
razliko od zagrebškega 
ma po jugomontu omogočaj 
hitrejšo in ekonomičnejšo P 
rabo časa in materiala, •‘“j 
hkrati potegne za seboj t'J” 
denar. V Zagrebu in 
namreč žc nekaj let 
stanovanjske bloke 1« »t0*^ 
niče po lem sistemu h :
praksi -zelo obnese. Mi •’11.'.| 
tehnično ta sistem doP<,,,’(). 
In izpopolnili, tako, da <ll'š 
varja vuem našim norma*' 
vom In dokaj večjim 
vam naših potrošnikov.

— In kako Je s financl?8' 
njem te gradnje?

Nadaljevanje na 9.



Gradili bomo cenejša stanovanja
Nadaljevanje z 8. st.

Le še denar
# Dobro, financiranje je 

v resnici rakova rana. Zaen
krat imamo pri tem, kakor 
*elo dobro veste, zelo slabe 
izkušnje. Kakor hitro se po
javimo s kakšno navidez do
bro idejo, se vsi z njo stri- 
nJajo in nas celo na vso moč 
Podpirajo, toda samo načel- 
n°, kakor hitro pa je treba 
poseči v mošnjo, pa naletimo 
na »Francoze«. Torej, kakor 
hitro zaprosimo za denar, na 
•epem zmanjka stricev. Vse 
resolucije. apeli in simpoziji 
80 premalo, zakaj nekdo mo- 
ra za realizacijo, vseh teh 
‘dej vendarle odpreti mošnjo,

PO ODLOKU 0 ZAMRZNENJU CEN

Inšpektorji odvzeli
640.000 din

Tržni inšpektorji občinske skupščine Ljubljana 
Bežigrad vsak dan pregledajo vsaj eno poslovalnico 
•trgovskih podjetij. V zadnjem času so pregledali 
Prodajalne živil in ugotovili, da je bila za Bežigra
dom le ena sama trgovina, kjer po 22. marcu, ko Je 
stopil v veljavo odlok o zamrznjenih cenah, niso po
dražili niti enega artikla. Ta trgovina je poslovalnica 
Mercatorja nasproti vojašnice, na Titovi 98.

vsaj za začetek, da stvar ste
če, potem že gre. Toda ni, da 
bi človek vrgel puško v ko
ruzo, stvar sc je premaknila 
in ni vrag, da je ne bomo 
speljali, zakaj v montažni 
gradnji ni samo naš kruh, 
tu je tudi bodočnost stano
vanjske gradnje. To je poka
zala praksa v razvitih deže
lah. Gradnja bo perspektivna 
in uspešna, če bo hitra in 
poceni. In pri tem nam bo 
družba kljub prenekaterim 
zaviralnim siiam nedvomno 
pomagala. Lokacijo za naš 
Jugomont imamo že 14 dni v 
rokah. Stvar se je kljub hu
di krvi vendarle premaknila, 
zato ni vzroka, da ne bi bili 
optimisti,« je zakliučil direk
tor gradbenega podjetja Ob
nova Andrej Plestenjak.

GENERALNI URBANISTIČNI NAČRT PRIPRAVLJEN — Pred dnevom zmage so na Gospodarskem razsta- 
višču odprli razstavo generalnega urbanističnega načrta mesta Ljubljane. S tem je pred javnostjo dolgo- 
trajno in obsežno delo urbanistov, sociologov, ekonomistov in drugih strokovnjakov, ki so začrtali najvaž
nejše in najbolj potrebne obrise mesta Ljubljane kakršna naj bi bila leta 2000. Pravzaprav pa že jutri. Da ne 
bomo gradili stanovanjskih sosesk tam, kjer bo čez deset let tekla avtomobilska cesta, da ne bodo _ šolska 
dvorišča mejila s tovarniškimi halami, da bodo imeli prebivalci dovolj parkov in zelenic, avtomobilisti do
volj široke ceste. Naposled, da nam prihodnje generacije ne bodo očitale, da smo iz mestnega prostora na
pravili labirint težav in nepopravljivih napak. Bežigrajčane posebej opozarjamo na razstavo, v priliodnji šte
vilki »Zbora občanov« pa bomo objavili obsežnejše informacije o generalnem urbanističnem načrtu našega 
mesta.

OBSEŽNE NALOGE NOVEGA ZAVODA
Tržni inšpektorji prekrškov 

"iso prijavil javnemu tožHst- 
Jru- Prekrški so bili namreč 
^kega značaja, da si trgov
ske organizacije zaradi po- 
^ažitve niso mogle ustvariti 
kakšne večje premoženjske

Občinski inšpektorji so 
.Vsern trgovskim organizaet- 
Mtn, ki so povečale cene, iz- 
r31' odločbo, da morajo ta- 

znižati cene na raven, ki 
je veljata pred 22. marcem, 
večina trgovskih podjetij je 

v naslednjih dneh obvestd- 
r inšpektorje, da so cene znU 

v teh dneh pa inšpek-
')rJi kontrolirajo, če so to za- 

res storiU.
-hšpektorj; so ugotovili, da 

v trgovinah neopravičeno 
rjhali cene predvsem raznim 
iaf m' žganim alkoholnim pi- 
i:301. raznim pudingom, 
"M^meiadi, svečam, keksom, 

maslu itd.
-'Snimive so bile cene ma- 

inšpektorji so našli kar 
v r'!Z'iene cene.

Žen” ,trS»vinah so bile premo- 
vičeSC9 koristi zaradi neupra-

st

ka zvišanja cen tako
jv.Jkne, da inšpektorji niso 

odvzema premože- 
bii rl koristi. Drugače pa je 

Gramexu.
beii S0 zv*Saii ceno cementu 
li ('?r^vieen° in tako zasluži
la 1940 din. Inšpektorji so 
sko !!?r odvze11 in gospodar-
tttmu ££!zaoiJo PriJavti11 Jav-ou tožilstvu. Gramez Je že

nehal prodajati cement po 
višji ceni, vendar kljub temu 
prijava na tožilstvo ni izosta
la.

Ker se je o zvišanju cen 
mleka precej govorilo, sta po
gledala cene v Ljubljanskih 
mlekarnah občinski tržni in
špektor in ziveznl tržni in- 
pektor. Kljub natančnemu 

preverjanju cen, sta ugotovi
la, da v ljubljanskih mlekar
nah nobenemu artiklu cene 
niso zvišali.

Nekaj malenkostnih podra
žitev pa so tržni inšpektorji 

-odkrili tudi v mesnicah. Ta
ko so na primer v mesnici 
zadruge Krmelj dvignili ceno 
jeter za 100 din pri kilogra
mu, po 22. marcu pa so po
dražili tudi prekajene svin
ske vršičke.

Na splošno pa so inšpek
torji občinske skupščine 
Ljubljana- Bežigrad ugotovili, 
da se poslovodje drže odloka 
o zjumrznenju cen in redno 
kontrolirajo blago, ki priha
ja. Sami ugotavljajo, ali je 
blago, ki ga pripeljejo v de 
tafijdTične trgovine, dražje 
kot pred 22. marcem, če ta
ko blago zasledijo, ga izloči
jo iz prodaje. Zaradi vestno
sti poslovodij tako v zad
njem Času niso nikjer bistve
no prekršili odloka o zamrz
njen ju cen. Seveda pa bodo 
tržni inšpektorji kljub tej 
ugotovitvi še nadalje najvest- 
neje kontrolirala vse prodajal
ne.

0 poslovanju zavoda za gospodarjenje s stanovanjskimi in poslovnimi prostori
Po reorganizaciji krajevnih skupnosti oziroma 

stanovanjskega gospodarstva je nastala potreba po 
'delovni organizaciji, ki bi prevzela skrb za hišne sve
te in stanovanj sko gospodarstvo. Krajevne skupnosti 
so bile pobudnik za ustanovitev take organizacije, ki 
je dobila rtaziv Zavod za administrativno in finančno 
poslovanje hišnih svetov »Bežigrad«. Zaradi opravi
čene potrebe po reševanju kompleksne problematike 
stanovanjskga in poslovnega gospodarstva je občin
ska skupščina na svoji seji dpe 5. 2. 1965 sprejela 
odlok o razširitvi delovnega področja zavoda ter tako 
dala posebna pooblastila zavodu, ki v imenu skup
ščine opravlja določene naloge iz stanovanjskega in 
poslovnega gospodarstva.

Ker je dosedanji naziv ne
primeren glede na razširjeno 
dejavnost, ker je Zavod tako 
postal delovna organizacija, 
ki je prevzel eksploatacijske 
in reprodukcijske naloge iz 
stanovanjskega gospodarstva, 
se je temu primemo menjal 
tudi naziv zavoda.

Dosedanja praksa in izkuš
nje gospodarjenja in vzdrže
vanja stanovanjskega in po
slovnega fonda so pokazale, 
da so bili za to odgovorni 
samo hišni sveti z minimal
nimi sredstvi, poslovna služ
ba Sklada za stanovanjsko 
gradnjo pa se je bavila iz

ključno z gradnjo novih sta
novanj. Večina hišnih svetov 
ni v celoti izpolnila svojih 
nalog, in končno sprememba 
sistema finansiranja stano
vanjske gradnje, ki je kon
kretizirana v resoluciji Zve
zne skupščine o razvoju sta
novanjskega gospodarstva, 
narekuje ustanovitev takega 
zavoda za območje naše ob
čine.

Zavod sestavlja letni in 
perspektivni plan za razvoj 
stanovanjskega in poslovnega 
gospodarstva v občinL Med 
drugim daje v najem poslov
ne prostore, upravlja z zgrad
bami v družbeni lastnini, do
loča stanarino in najemnino, 
analizira ekonomičnost inve
stiranja, opravlja administra
tivno tehnično in finančno 
poslovanje za hišne svete itd.

Zavod ima družbeni značaj, 
ker vrši del operativnih po
slov, ki jih je nanj prenesla 
občinska skupščina. Zavod 
upravlja delavski svet, ima 
pa tildi svet javnosti. Zavod 
posluje, kot poslovna organi
zacija za gospodarjenje s sta
novanjskimi in poslovnimi 
prostori in se pripravlja, da 
bo lahko v celoti prevzel na
loge, predvidene z resolucijo 
o stanovanjskem gospodar
stvu.

Zavod so ustanovile krajev
ne skupnosti, ki so tudi dolž
ne dati obratna in osnovna 
sredstva. Vendar pa je doslej 
le Krajevna skupnost »Boriš 
Kidrič« prispevala 3 milijone 
osnovnih in 4 milijone obrat
nih sredsteV tako, da je za
vod sploh lahko pričel poslo
vati.

MANJ UMAZANIH PRTOV...
i

Sanitarni inšpektorji občine ugotavljajo po obi
skih v bežigrajskih gostilnah in trgovinah, da smo 
v primerjavi z lanskim letom le zabeležili napredek 
glede urejenosti teh lokalov. Zatrdili so, da so na
šli naj Lepše urejeno trgovino v Podgorici. Nova 
samopostrežba Mercatorja ima urejena skladišča, 
kakovost živil je neoporečna, o higieni v trgovini niso 
imeli pripomb. Najslabše pa je urejena trgovina iste
ga podjetja na Črnučah. Neurejenost, prah, odpadki 
tam, kjer jih ne bi smeli najti itd. kažejo, da se v tej 
trgovini ne trudijo preveč.

proslava 20 letnice osvoboditve
Festivalna dvorana je bila 

skoraj premajhna za vse po
vabljene borce in občane be
žigrajske občline, M so 23. 
aprila prišli na proslavo dvaj
setletnice osvoboditve. Prosla
vo je priredilo Združenje Zve
ze borcev NOV občine Beži
grad, nastopili pa so orke
ster glasbene šole Bežigrad, 
pevski zbor osnovne šole 
»Maksa Pečarja« Iz Črnuč ter 
pripadniki JLA Iz vojašnice 
»Ljube Šercerja«. Slavnostni 
govor je imel predstavnik 
ZZB NOV bežigrajske občine 
Ivan Kunovar.

Okrog 700 povabljenih bor
cev in drugih občanov je nav
dušeno pozdravilo mlade iz
vajalce, ki so vestno naštudi
rali nekaj partizanskih, na
rodnih in klasičnih, zborov
skih in orkestralnih skladb 
ter recitacij.

B. S.

O gostilni Tavčarjev dvor 
na Ježici menijo, da bodo 
morali tamkaj takoj urediti 
kuhinjo in shrambo, ali pa 
gostilno spremeniti v bife 
ker zdaj nimajo pogojev za 
pripravljanje hrane. V gostil
ni Podlipca so našli domačo 
salamo, za katero niso imeli 
potrdil o veterinarskem pre
gledu. Lastnik gostilne ni ho
tel pokazati inšpektorjem ne
kega prostora, češ da gre za 
stanovanjski prostor, potlej 
pa so ugotovili, da je imel 
tamkaj shrambo živil zraven 
pa se je sušilo perilo.

Ugotovitev, da samopo
strežna trgovina Prehrane na 
Titovi cesti 71 nima primer
nih prostorov, slej ko prej 
nima nasprotnikov. V trgovi
ni nimajo garderobe, majhno 
skladišče pa uporabljajo za 
pakirnico.

Inšpektorji so našli v trgo
vini pokvarjene kosti in fran
cosko solato, ki ji je že pre
šel rok trajnosti.

V celi vrsti trgovin so našli 
topljeni sir, izdelek mlekarne 
Odžaci, kjer zavitki niso 
opremljeni s podatki o datu- * 
mu proizvodnje in roku traj
nosti. Inšpektorji so prepove
dali prodajali ta sir. V več 
mesnicah so prodajali meso 
brez ustrezne deklaracije, to 
je oznak proizvajalca. V sa
mopostrežni trgovini Prehra
ne v Savskem naselju so Ime
li skladovnico domačih sa
lam, prgišče kovinskih značk 
pa so jim poslali iz skladišča 
kar »v prilogi«. Gre torej za 
malomarnost matičnega pod
jetja (salame so izdelek pr- 
šutarne Lokev). Zelo priza
devnemu kolektivu v tej tr
govini ne gre povzročati te
žav, ki izvirajo iz lastne hiše.

Tudi v potrošniškem cen
tru Mercatorja v Savskem 
naselju, o katerem lani ni
smo najbolj pohvalno pisali, 
so uredili vrsto stvari, tako 
da so inšpektorji tokrat bolj 
zadovoljni zapuščali to trgo
vino.

OPEKARHA ČRNUČE 
Črnuče 197

čestita vsem občanom za 1. maj
Priporočamo graditeljem stanovanj naše 
kvalitetne »pečne izdelke
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NAS DOM JE POGOREL
Tfaša hiša je bila kakih 15 neopazno je odšel nazaj sko-

minut hoda nad vasjo Za- 
boršt na samotni ravnici 
sredi gozda. Gospodar tej 
mali kmetiji je bil moj stari 
ata lomaS Levin-

Domačija je bila zelo pri
meren kraj za shajališče 
partizanov, zato so ji v za
četku leta 1942 partizani dali 
ime »JAVKA BOR«. Stari ata 
je bil partizanom zelo na
klonjen. Pomagal jim je ve
dno in z vsem, kar je le mo
gel. Tudi moja teta Pepca je 
partizanom vedno pomagala. 
Preskrbovala jih je s pisar
niškim papirjem, zdravili, 
hrano, municijo in z vsem, 
kar se je pač dalo dobiti. 
Bila je tudi obveščevalka in 
kurirka. Stara mama pa jim 
je kuhala in prala

Moj ati je bil takrat še 
majhen dvanajstletni deček. 
Bil je partizanski kurirček. 
Prenašal je pošto iz Ihana v 
Zajelše in obveščal partizane, 
kje so sovražniki, še dobro 
se spominja, kako je nekega 
poletnega dne rešil 15 parti
zanov, da so se lahko pra
vočasno umaknili iz nemške
ga obroča. Skupina petnaj
stih partizanov in kurirjev je 
počivala pri »BORU«. Bili so 
zelo slabo oboroženi in se 
ne bi mogli ubraniti močne
mu oddelku Nemcev, ki so 
jih obkoljevali. Takrat je 
moj ati opazil sovražnike.

zi njihov obroč in povedal, 
kaj namerava sovražnik. Ta
ko so se partizani lahko pra
vočasno umaknili, Nemci pa 
odšli z dolgimi nosovi. Le 
nekaj od teh partizanov je 
preživelo vojno. Tudi »JAV
KO BOR« so Nemci odkrili 
Med partizane je prišel belo
gardistični izdajalec in Nem
cem izdal, da je v naši hiši 
partizanska javka.

30. novembra 1943 pa so 
Nemci in belogardisti zažgali 
naš dom. V Dolu so- name
stili topove. Pehotni oddelek 
(bilo je okrog 300 vojakov) 
je začel obstreljevati dom, 
ki je nudil zavetje borcem. 
Zažigalne bombe so v hipu 
spremenile domačijo v ogenj. 
Vso družino so v goreči hiši 
polovili. Starega očeta so 
odpeljali v Begunje, odkoder 
se ni več vrnil. Ustrelili so 
ga. Staro mamo, strica Jo
žeta in mojega očeta so od
peljali v internacijo, le teti 
je uspelo uiti.

Tako je pogorel naš dom, 
partizanska javka »BOR«.

Belogardistični izdajalec 
Simon pa je dobil zasluženo 
kazen. Partizanske krogle so 
pretrgale njegovo zločinsko 
življenje.

RADI LEVIN, 
učenec 4. razreda 
osnovne šole Dol 
pri Ljubljani

%

Borci Prekomorskih brigad!
Pozivamo vse borce Prekomorskih brigad (od 

I. do V.) tankovske in artilerijske brigade ter borce 
aviacije in mornarice IV. armije, da se javijo ali 
pošljejo svoje podatke Zvezi združenj borcev NOV 
občine Bežigrad, Ljubljana, Smoletova 16, telefon 
313-251.

Podatke nujno rabimo v zvezi s proslavo imeno
vanih enot in zaradi podelitve spominske knjige, ki 
jo bodo svečano izročili vsem borcem pred 4. ju
lijem 1965.

Prosimo, da pošljete podatke do 15. maja 1965.
Združenje borcev NOV 

Ljubi j ana-Bežigrad

UPOKOJENCI 
obiščite klub 
bežigrajske 
»Svobode« 
v Smoletovi 16,
I. nadstropje
• televizija
• šah
• časopisi, revije, brošure
• film
• bife — brezalkoholne 

pijače in kava
Klub je odprt od 9. ure 
dopoldne.

Pionirski odred »Ingo Vr- 
ščaj« pri osnovni šoli dr. Vi
ta Kraigcrja išče za šahovski 
krožek tovariša ali tovarišico 
— šahista, ki bi bi) kot in- 
štruktor voljan posredovati 
mladim šahistom svoje ša
hovsko znanje in izkušnje. 
Šahovski krožek s približno 
50 šahlstl obstaja že več kot 
deset let, ima nekaj obetajo, 
čih šahistov, za seboj pa pre
cejšnje število uspehov in 
priznanj.

Inštruktorja bodo nagradili.
Osnovna šola dr. Vita 

Kraigherja
Ljubljana, Trg 8. maja 
štev.1

Počitniško taborjenje 
v Premanturi pri Pulju

Komisija za zdravstveno 
počitniška letovanja organi
zira letovanje v Premanturi 
pri Pulju. Tabor je 5 km 
južno od Pulja v zalivu s 
primerno plažo Zaliv je v 
zatišju in ni izpostavljen 
morskim vetrovom. Možni so 
lepi izleti (Zlate stene, Lim- 
skl fjord itd.) šotori so o

premljeni z lesenim podom, 
razmeščeni pa so v lepem 
borovem gozdičku ob obali.

Taborjenje bo od 1. julija 
do 30. avgusta v štirih izme
nah po 14 dni. Odhodi bodo 
L, 17. in 31 julija ter 14. av
gusta.

Prispevek k oskrbnini za 
taborjenje Je določen z lest
vico od 3 500 do 12.7000 di
narjev.

Vabimo starše, društva, 
mladinske aktive in posamez
nike ,da se prijavijo za ta
borjenje, bodisi kot skupine 
ali posamezniki.

Prijave , točnim naslovom 
sprejemajo do 30. maja 1965 
vse osnovne, srednje in 
strokovne šole, mladinski ak
tivi v delovnih organizacijah 
in društvih ter občinska ko
misija za zdravstveno počit
niška letovanja v Parmovi 33, 
soba 8

Podrobne informacije o ta
borjenju dobite na tel. št. 
314-653, 310-567 in 314-084.

Komisija za zdravstveno 
počitniška letovanja 

Ljublj ana-Bežigrad

Za zdravstveno počitnlš- J 
ka letovanja potrebujemo ' 
večje število ljudi za delo > 
v kuhinji In čiščenje pro- 
štorov. Zaposlitev v času 
od 23 Junija do 20 avgu- 1 
sta v Novigradu v Istri ali j; 
v Žirovnici na Gorenj- f 
skem. Honorar 1.500 di- j 
narjev na dan, hrana in j 
stanovanje brezplačno. 1 

Prijave sprejema komi
sija za letovanje, Parmova i 
33, soba 8 ali 9 
Komisija za zdravstveno J 

počitniška letovanja |

Bežigrajski brigadirji letos v Zagrebu
50 mladincev in mladink bo skupaj z brigadirji iz raznih krajev 
Jugoslavije gradilo nasip ob Savi

V mesecu juliju se bodo bežigrajski brigadirji 
spoprijeli z novo delovno nalogo. Tokrat bodo so
delovali pri urejanju nasipa na desnem bregu reke 
Save, vzhodno od Zagreba. Na tem področju Sava 
pogosto prestopa bregove, preplavlja bližnja naselja, 
plodna polja in bližnje letališče »Plešo«.

Delovna akcija, imenovana 
»Sava 65«, je že tradicional
na. že štiri leta zagrebška 
mladina gradi nasip vzdolž 
reke. V letošnjem letu bo 
omenjena akcija ena največ- 
jih, saj se bo v treh izmenah, 
od junija do vključno avgu
sta, okoli 3000 mladih iz raz
nih krajev Jugoslavije, spo- 
prijelo s 70.000 m’ raznega 
materiala, ki bo zaščitil bliž
nja področja.

Bežigrajska mladina bo 
skupaj z mTadiino iz Most 
poslala na to akcijo skupno 
brigado z okoli 100 brigadirji.

Brigada bo odpotovala na 
akcijo 8. julija in bo ostala 
tam do 4. avgusta.

Pogoji na delovišču, kakor 
tudi v naselju, bodo tokrat 
res najboljši. Delo ne bo tež
ko in bo odgovarjalo pred
vsem srednješolski mladini. 
Sistem prehrane je organizi
ran na principu samopostrež
be in sestoji iz štirih obro
kov dnevno. Za kulturno in 
zabavno življenje je poskrb
ljeno (lastna radio postaja, 
športna igrišča v naselju), 
obiski športnih prireditev v 
mestu, ogled prireditev Za

grebških poletnih večerov. 
Za tehnično vzgojo mladih se 
je organizator še posebej po
trudil. Brigadirji bodo lahko 
obiskovali razne tečaje: za 
voznike mopedov, avtomobi
lov, za foto in kino amaterje 
in za upravljanje z audiovi- 
zualnimj sredstvi. Vsi, ki bo
do uspešno končali omenje
ne tečaje, bodo prejeli diplo
me, odnosno vozniška dovo
ljenja.

Vsekakor bo letošnja akci
ja omogočila mladim vse
stransko vzgojo in rekreaci
jo. Interesentov bo verjetno 
dovolj. Zato naj se vsi zain
teresirani čim preje prijavijo 
pri predsednikih komisij za 
MDB na šolah ali direktno 
na Občinski komite Zveze 
mladine Lj. Bežigrad.

MLADINSKA 
POLITIČNA ŠOLA

V mesecu aprilu je Občin
ski komite ZMS Lj. Bežigrad 
skupaj z Delavsko univerzo 
Cen- Stupar organiziraj Mia- 
dinsko politično šolo. Njen 
namen je bil, usposobiti mla
de ljudi iz gospodarskih orga
nizacij za aktivno družbeno 
delo v vodstvih in organ zaci- 
jah Zveze mladine, kakor tu
di v organih samoupravlja* 
nja.

Šola je v celoti uspela. 
22 slušateljev je uspešno kon
čalo ta tečaj, ki je trajal 
II dni in je obsegal 77 ut 
predavanj, ki so .jih vodili 
znani družbeno politični de
lavci in strokovn aki. Sl ša- 
telji so si ogledali tudi tovar
no »Novoteks« v Novem me
stu, kjer so imeli tudi razgo
vor s predstavniki Zveze mla
dine in organov samouprav
ljanja o aktualnih problemih 
omenjene gospodarske orga
nizacije.

NAPOTKI PRED TURISTIČNO SEZONO

Uredimo sobo za gosta
Morda ste se tudi vi odločili, da boste'oddajali 

sobo za turiste, saj bo to pomenilo za vaše gospo
dinjstvo dodaten dohodek. Kako boste pripravili 
sobo za gosta?

Ce je le mogoče naj ima 
soba poseben vhod. Morda jo 
bo treba tudi na novo preple
skati, temeljito očistiti tla, 
okna, okenske okvire in opra
ti zavese.

Ce sobo na novo urejate se 
odločite za kakšna tla, s ka
terimi boste imeli čimmanj 
dela. Dober svetovalec vam 
bo brošura »Tla in obloge v 
stanovanju«, ki je izšla pri 
Centralnem zavodu za napre
dek gospodinjstva. V sobo 
namestite eno ali dve ležišči, 
kar je odvisno od velikosti 
sobe. Postelja z vzmetnico in 
žimnico vam bo dala dosti 
dela, ker Jo boste morali po 
odhodu gosta temeljito pre
zračiti in očistiti. Boljše je 
ležišče z lesenim dnom, na 
katerega namestite posteljni 
vložek »jogi«. Ta je izredno 
elastičen, vzdržljiv In ne pre
drag. K vsakem ležišču spa
data dve vzglavni blazini. Od
ločite se raje za volnene, kot 
za prešite odeje ker jih laže 
zračite in čistite. Najidealnej.

ša prevleka aa odejo Je vre
časta (kot za pernico): do
bro ščiti odejo, učinkuje 
estetsko in sveže. Res je, da 
za tako rabimo nekoliko več 
blaga, a je zato trpežnejše 
ker jo lahko obračamo. Pre
cej dobro ščitijo odejo tudi 
angleške prevleke, to so tiste, 
Id imajo v sredini izrezan 
romb. So pa nerodne za roč
no pranje ker se v vogalih 
nabira voda. Najcenejši, za 
pranje in likanje najprepro
stejši Je italijanski tip prev
leke. Ta prevleka je krojena 
v širini odeje, po dolžini pa 
za 80 cm daljša od nje — za 
zavihek ob vzglavju. Na ode
jo jo pritrdimo ali z gumbi, 
ali s pentljami iz pralnega 
blaga, ki ga pretaknemo skozi 
zanke na prevleki. Zanke na- 
redimo tudi na vogalih odeje 
in še oj) zavihku. Slaba plat 
teh prevlek je, da ne ščitijo 
odeje tako, kot angleška ali 
vrečasta prevleka.

Ce bo na postelji spal 
otrok, zaščitimo posteljni vlo

žek pred morebitno »nesre
čo«.

K ležišču spada omarica ali 
polička za odlaganje knjig, 
časopisov, zdravil ipd. Pri po
stelji naj bo luč — razen te 
mora biti še ena, ki razsvet
ljuje sobo. Ne štedite pri ja
kosti žarnice! Cvetje v sobi 
— za razliko od hotelske - 
Jo naredi bolj domačo. Oma
ra za obleko in perilo naj bo 
dovolj udobna, z zadostnim 
številom obešalnikov. Gost 
bo vanjo spravil obleko, pe
rilo, kovček, torbo, rezervne 
čevlje ipd. V sobo ‘spada še 
primerna mizica in vsaj dva 
stola.

Ce nimate kopalnice, mo
rate opremiti sobo z umival
nikom, h kateremu spada 
vrč z vodo aa umivanje, ve
dro, polica za odlaganje toa
letnih potrebščin, ogledalo n 
obešalnik z brisačami (dve 
na osebo). Ha pod umivalni
kom zavarujte z oblogo, ste
no ob umivalniku pa s stek
lom ali z oljnatim opleskom. 
V sobi naj bo tudi vedno sve
ža pitna voda in dva kozarca,

Ce nimate kopalnice, imate 
pa tekočo vodo, boste z ne- 
prevellkimi stroški vgradili v

sobo umivalnik in manjši 
bojier.

Ce imate kopalnico jo po
nudite gostu in se z njim do
menite za umik uporabe 
ravnati se morate po njego
vih željah. Poleg kopalnic« 
bo gost uporabljal tudi stra
nišče, ki naj bo vedno snaž
no, toaletnega papirja naj t>° 
vedno dovolj.

Morda bo prišel vaš gost * 
motornim vozilom — določi
te zanj varen, če le mogoč« 
pokrit prostor.

Dobro bi bilo, Če bi za si*0 
poznali zgodovino Ljubljane- 
znamenitosti, vedeli za kdi- 
tumo in športne prireditv®- 
če gost želi te podatke.

Ce so bo gost pri vas dobre 
počutil, bo še prišel, a-U 
potil k vam svoje znance.
Je za vas in za naš turlz6" 
najboljša propaganda.

NAROČITE
ZBOR
OBČANOV!
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ORODNA TELOVADBA

Dobra uvrstitev Bežigrajčanov : 4 ■. •
Letošnje republiško prvenstvo v orodni telo

vadbi za člane in mladince vseh razredov je bilo 
10. in 11. aprila v Ljubljani. Tekmovanje je bilo 
zelo zanimivo, saj so bili tekmovalci zelo izenačeni. 
Po enoletnem premoru so se prvenstva udeležili tudi 
člani in mladinci TVD Partizana Bežigrad, ki so tudi 
tokrat že po tradiciji, zopet tekmovali z najštevil
nejšim zastopstvom.

V soboto 10. aprila popol
dne so začeli s tekmovanjem 
mladinci prvega razreda> ki 
so tekmovali le v obveznih 
v^jah. Bežigrajski mladinci 
Zičkar, Opeka in Sambolec 
so zelo dobro začeli, čeprav 
80 letos prvič tekmovati v 
tem kvalitetnem razredu. Ze 
113 prvem orodju — bradlji 
so pokazali dokaj solidno zna. 
bje. Sambolec je svojo 'vajo 
odtelovadil brez »fciksa« in 
dobil dobro oceno 9,4. Tudi 
ba vseh ostalih orodjih Je te
lovadil žeto elegantno in čisto 
ta dobival zelo dobre ocene 
iwogi 9,5, drog 9,4, konj 9,2). 
Njegov plasma je bil po šti- 
rih orodjih zelo ugoden. S 
slabšimi ocenami pri preskoku 
(8.8) m še posebno na par- 
teriu (6,8), pa je zasedel s 
seštevkom točk 53,10 peto, 
mesto v skupnem plasmaju. 
Njegova uvrstitev bi bila lah
ko boljša, saj po znanju ne 
saostaja. Toda šele mesec dni 
Pred tekmo se je znebil mavč- 
be obloge z roke (poškodba 

in zapestja). Pri pre- 
koku in na parterju pa ga 

ta poškodba najbolj ovi- 
^•a. z zbranim številom točk 
Pa bi itijiib temu lahko sode- 
0Val ha državnem prvenstvu.

Smola Zycha 
na drogu

Istega dne so začeli s tek- 
h ^yanjem v obveznih vajah 
p® Člani prvega razreda. V 

.ern razredu so tekmovali tu- 
• trije Bežigrajčani. Tekmo

vanje v obveznih vajah je po- 
azalo, da so skoraj povsem 

enaitovredni ostalim boljšim 
tekmovalcem. Po prvem dne- 
“d je bil med Bežigrajčani 
bsjboljši Zych, ki je zbral 
V*'70 točke, kar je kljub spo
drsljaju na drogu še vedno

zadostovalo za udeležbo na 
državnem prvenstvu.

Naslednjega dne so člani 
prvega razreda tekmovali s 
poljubnimi vajami. Zaradi 
poškodbe je odstopil Urbanc, 
tekmovanje pa sta nadaljevala 
le Zych in A. Pregelj. Poseb
no slednji je nadaljeval tek
movanje z veliko borbenost
jo, ki je sicer piri njem nismo 
vajeni v tolikšni meri. Zych 
je na vseh orodjih telovadil 
zelo elegantno, brez krčenja, 
njegove vaje pa so odlikovali 
zelo čisto izvajani elementi, 
tako da je bilo — kljub slabi 
oceni na parterju — pričako
vati, da si bo priboril pravico 
do sodelovanja na državnem 
prvenstvu, saj mu je kot zad
nje orodje preostal le še 
drog, na katerem pa je imel 
sestavljeno težko in lepo va
jo. Vendar pa mu je ravno 
na tem orodju spodletelo. S 
93,55 točke se je uvrstil na 
11. mesto.

Na Taboru pa je tekmovala 
kot edina vrsta članov druge
ga razreda iz cele republike 
vrsta TVD — Partizan Beži
grad. Sicer pa je tekmovalo 
še več posameznikov iz raz
nih krajev. Bežigrajska vrsta 
je bila letos zelo kvalitetna, 
saj je nastopalo več članov, 
ki so tekmovati že v prvem 
razredu. Ekipno so bili se
veda brez konkurence, ven
dar so se tudi kot posamezni
ki zelo dobro odrezali. Re
publiški prvak za leto 1965. je 
postal veteran bežigrajskih 
telovadcev dr. ing. Pahor, ki 
je zbral visoko število točk 
56,80i Na tretje mesto se je 
plasiral Kačič s 56,20 točke.

Tudi tekmovanje pri članih 
tretjega razreda je prineslo 
naslov republiškega prvaka 
Beograjčanom —- prvoplasi- 
rani Jančigaj je zbral 51,70 
točke.

Bežigrajčani še niso 
rekli zadnje besede

, Letošnje republiško prven
stvo je bilo za Bežigrajčane 
zelo uspešno, saj že več let 
ne beležijo tako visokih uvr
stitev. Ti uspehi so pomemb
nejši zato, ker se je splošna 
raven slovenske telovadbe 
močno dvignita. Razveseljivo 
je tudi dejstvo, da Bežigraj- 
čanom letos ni šlo le za šte
vilo, ampak tudi za kvaliteto, 
saj so letos kar štirje njihovi 
tekmovalci dosegli potrebno 
števUrO točk za sodelovanje 
na državnem prvenstvu, ki pa 
se ga zaradi objektivnih raz
logov ne bodo mogli udele
žiti.

Vsem tekmovalcem, poseb
no višjih razredov, se pozna, 
(ja imajo premalo tekmovanj. 
Člane prvega razreda je na
porno dvodnevno tekmovanje 
fizično in psihično močno 
utrudilo. Posledica so bili 
razni nepredvideni spodrslja
ji. Precejšnje težave jim je 
povzročila tudi sestavi po
ljubnih vaj, saj novih pred
pisov o kvaliteti elementov 
niso poznali. Za celo republi
ko so na razpolago namreč le 
4 izvodi teh »cenikov«, imajo 
pa jih sodniki.

Največ točk so mladinci in 
člani prvega razreda izgublja
li na parterju in preskoku. 
Medtem ko napake na pre
skoku lahko odpravijo, pa je 
s parterjem težje, saj nimajo 
velike blazine. Relativno ve
liko točk so izgubljali prav 
na parterju predvsem zaradi 
nepotrebnega prestopanja za
črtanega prostora. Sploh pa 
bodo morali svoje vaje na 
parterju še precej izboljšati 
in otežiti.

Vendar pa je kvalitetni na
predek seveda največ odvisen 
od samih telovadcev in njiho
ve resnosti pri treningu. S to 
pa se pri Bcžigrajčanih lahko 
pohvalijo le redki člani in 
letošnja mladinska trojka, ki 
ravno zaradi rednega in res
nega treninga zelo hitro na
preduje in daje slutiti, da bo
mo o njih še slišali.

G. STRAŽIŠAR
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BEŽIGRAJSKI TELOVADEC ZVCH je bil na letošnjem republiškem prvenstvu 
med najboljšimi.

OBčm ZBOR TVD PARTIZANA DOL

Težave (tudi) i igriščem
TVD Partizan v Dolu je edino telesno-vzgojno 

društvo v bežigrajski občini, ki ne uporablja telo
vadnice. Vzrok je sila preprost: telovadnice nima niti 
šola, niti društvo.

— Ker ni videti, da bi v 
tem pogledu kaj kmalu pri
šli na zeleno vejo, *sc naše 
društvo ukvarja s panogami, 
za katere imamo vsaj za silo 
nekoliko pogojev, je poudari! 
na zadnjem občnem zboru 
tega marljivega, kolektiva 
predsednik društva Vinko 
Kuhar. Smučanje ima pri nas 
že tradicijo. Ob kolikor toli
ko ugodni umi je naša dejav
nost široka, dosegamo pa 
uspehe tudi v državnem in 
mednarodnem merilu. Naš 
Partizan ne bi uspel, če nam 
ne bi stali ob strani krajev
na skupnost v Dolu, tovarna 
JUB, osnovna šola in podjet
je Termit. Za njihovo razu
mevanje smo jim zares hva
ležni.«

Dolski smučarji, tekači in 
skakalci, so sodelovali na vr
sti prireditev. Največ uspeha 
so imeli tekači na državnem 
prvenstvu in na mednarod
nem tekmovanju v Mojstrani. 
Tani seje mladinska štafeta 
uvrstila na četrto mesto in 
poleg znanih domačih ekip 
premagala tudi avstrijsko 
štafeto. Mladi Dolčana so pot
lej osvojili še državno pr
venstvo. Kakšnih 60 pionirjev

se je mimo mladincev in čla
nov vneto poganjalo po sne
gu. »Tudi če so imeli manj 
uspeha, vendar gibali so se 
na svežem in čistem um
skem zraku, to pa je pravza
prav isto«, je poudaril trener 
Jože Jerman.

DolčanS so imeli letos lepe 
načrte, da bi uredili športna 
igrišča v jami ob novi zasav
ski cesti. Na vso moč so se 
zavzeli, saj v Dolu nimajo 
prav nobenega igrišča. Zatak. 
nilo se je seveda pri načr-

jamo spet zasuli. Res, da lo
kacija ni najbolj posrečena, 
vendar v Dolu menijo, da bo 
šla ugodna priložnost spet po 
vodi. Dolčami znajo zasukati 
rokave — vsako leto si pri
služijo nekaj denarja s pro
stovoljnim delom — zato jim 
ne gre odrekati pomoči, saj 
ne bodo čakali, da jim bo 
igrišče zgradila občina, kot 
to pričakujejo marsikje drug
je.

Partizan Dol pripravlja ob 
20-ietnici osvoboditve \ več 
prireditev. Pred dnevom vsta
je bodo zakurili taborni 
ogenj pri smučarski koči, or
ganizirali bodo še kolesarsko 
dirko in štafetni tek. Seveda 
pa se bodo smučarji vse leto 
vestno pripravljali na novo 
zimsko sezono. Pričakujejo, 
da jim bo prinesla več uspe
hov. »Imamo mladinske dr
žavne prvake, pravijo, za ciljtih. Čeprav so dobili dovo

ljenje republiškega sekretar!- Pa smo si postavili prvo me- 
ata za promet — igrišča bi f*0 ^ štafeti tudi v članski 
bila precej blizu nove ceste konkurenci.«
— pa na občini niso našli ra- Za predsednika so spet iz- 
zumevanja. Pravijo, da bodo volili Vinka Kuharja.

Dvigalci uteži v težavah
Kadarkoli smo govorili o 

bežigrajskih športnikih, smo 
med najboljšimi vedno ome
njali dvigalce TVD Partizana 
Ježica. Ekipno in posamezni
ki so vedno posegali po naj
višjih republiških in državnih 
naslovih. Vendar šteje danes 
ta sekcija le 4 člane, ki še

£2§arkav LIGAŠKEM VRVEŽU
tos republiški košarkarski ligi tekmuje le- Pavlič 19, Bertoncelj 12, Vu-
tudi k]}lbov> med njimi že drugo leto zapored drič 6, Mušič 6, Dakskofler 
Premn~;?a Partizana Ježica. V prvi tekmi je Ježica 4. 
nicamPi Jju731 Janško Svobodo, v srečanjih z Jese- 
PrtznaH1^ TriElavom pa so morale igralke z Ježice 

premoč bolj izkušenih nasprotnic.
Je blla prelahek,

• U v? , P^hud nas prot-
‘L6"«* -režice

VELIKI NAČRTI TABORNIKOV
Tudi za tabornike je prišel čas, da izvlečejo na 

plan svoje šotore ter jih popravijo in pripravijo za 
bližnja taborenja. Poleg prijetnih taborenj pa imajo 
taborniki v programu še celo vrsto raznih tekmo
vanj in prireditev. Miro Rozman, bolj znan pod 
imenom »Koko«, je povedal nekaj o letošnjem pro
gramu Partizanskega odreda Bičkova skala.

Triglav : Ježica 
49:30 (17:9)

JEZICA: Stražišar 4, Bogu- 
nič, V. Oven 4, Plevnik, Su- 
belj 1, M. Oven, Kovič 10,

Jesenice : Ježica
-r~ —'—•er 55:25 (23:11)

he ihorernf„jL- “Trenutn° še JEZICA: Pregelj, V. Oven 6, Pregelj 4, Kovačič 7, Hvastja; 
bm naš« ceniti for- Bogundč 2, Podreka 4, Plev- Kušaj.
i kttlo m?.1*5’ lBralke ne iz- ndk 2. šubelj 4, M. Oven 2, TRIGLAV: Kodek 19, Bal- 
. bosti ngodnih pri- Kovič 5, Kušar, Kovačič, Ja- derman 8, Tinta 7, Komac 3,
tek Ir ! ^ W doseči«* n/v* Dvvvnn.lii O c

igralki Ovajam tudi mla- 
botrebno •,??. bodo Pridobile 
ba repubI3tino za nastope 
S^Onke ^em P^bstvu za
Cu^bona u»Lletos spet h*' n* ugodno uvrstitev.«

dosegle zade- než.
JESENICE: Benedičič 8,

Prezelj 8, Belehar 5.

ŽELJKO SOMBOLEC
V REPUBLIŠKI REPREZENTANCI

v. Oven m Stražišar
teka pjl^o^inlč 2, Pod-

Oven 2&'rwx’,?ubelJ 4> ‘'-■K,ne sestavo slovenske zcijko somoojec, cian rarti-
teovačjj jj j'6. 151 Kušar, mladinske vrste za dvoboj v za na Bežigrad. Zbral je 52

Svoboda- pvajah na orodju z reprezen- točk. Zmagal je kar na štirih 
r 4 Maiežic 4 ti.”, , tanc(> Vojvodine. Med šest’ml orodjih; na konju z ročaji je

, mzjak 2. tekmovalci, ki so se potego- dobil oceno 9,5 točke.

Prejšnji teden so bile v vali za tri mesti v republiški 
študijski telovadnici izbirne reprezentanci, je bil najboljši 
tekme za sestavo slovenske Željko Sombolec, član Partl-

0 S tekmovanji smo prav
zaprav že pričeli. V aprilu 
smo se s petimi ekipami ude
ležili tekmovanja za Čičev 
memorial. Trenutno pa še 
vedno poteka košarkarsko 
tekmovanje aa memorial Ziv- 
ka Lovšete, ki je bil prvi 
predsednik Zveze tabo mikov 
Slovenije in dolgoletni stare- 

.šina P. O. Bičkova skala. Naš 
odred je prevzel organizacijo 
tega tekmovanja, na katerem 
sodeluje 6 taborniških košar
karskih ekip In bo končano 
predvidoma 16. maja. Sode
lovali bomo tudi pri pohodu 
»Po poteh partizanske Ljub
ljane«. P. O. Bičkova skala 
bo sodeloval pri organizaciji 
tekmovanja s sodniškim ka
drom. V okviru praznovanja 
Tedna mladosti bomo v sode
lovanju z Zvezo tabornikov 
občine Šiška organizirali pro
pagandni tabor v Tivoliju ;n 
pripravili taborniški pro
gram. Naša najpomembnejša 
letošnja naloga pa je organi
ziranje izleta Zveze taborni
kov Slovenije, ki so ga pove
rili našemu odredu. Ta izlet 
bo v začetku Julija v Metliki 
v okviru proslav ob 20, oblet

nici osvoboditve in 15. oblet
nici delovanja taborniške or
ganizacije. Udeležile se ga bo
do enote iz Slovenije in pred
stavniki najboljših enot iz vse 
države. Izleta pa se bodo 
udeležile iz inozemstva tudi 
enote, s katerimi ZTS vzdr
žuje prijateljske stike. V na
črtu imamo še sodelovanje na 
taboru »Bratstva in enotnosti« 
v Črni gori.«

— Kakšni pa so načrti z 
letošnjim taborjenjem?
• Prvotno nismo namera

vali organizirati taborjenja 
zaradi številnih drugih obvez
nosti. Težave so pa tudi z 
dragimi prevozi. Naša opre
ma je namreč še na Lopam, 
pripeljati jo Je treba v Ljub
ljano, jo popraviti in zopet 
prepeljati na Osor na otoku 
Cresu, kjer bo zopet stal le
tošnji tabor. Taborjenje se bo 
predvidoma -začelo 15. julija 
in bo v treh izmenah po 14 
dni trajalo do konca avgusta. 
Kot kaže, se bodo tudi letos 
udeležili taborjenja nsšl stal
ni gosti, člani TVD Partizana 
Ježica in Bežigrad.*

G. S.

resno delajo. Od »stare« eki
pe pa ni ostal nihče. V raz
govoru z enim od ustanovite
ljev in večletnim voditeljem 
in trenerjem te sekcije Jane
zom Dobovškom smo izvedeli 
marsikaj zanimivega.
■ Vsi člani nekdanje eki

pe so se razšli, nekateri so 
prenehali dvigati, drugi pa 
služijo vojaški rok. Od »sta
rih« je ostal le še Zatler, ki 
je zaradi bolezni sicer prene
hal trenirati, vendar se od 
uteži ne more ločiti. Rad po
maga pri treningu in vzgoji 
novih dvigalcev. Potem, ko je 
ekipa prenehala tekmovati, 
smo namreč po polletni pre
kinitvi morali začeti povsem 
znova z novimi člani.

— Torej letos niste te
kmovali?
■ Kljub vsem težavam sta 

se dva naša mladinca udele
žila republiškega prvenstva 
za mladince. Bila sta še kar 
uspešna. Z marljivim in red
nim treningom je uspelo Jan
ku Vrhovniku v srednji katel 
goriji dvigniti 242,5 kg. S tem 
rezultatom deM 3. in 4. me
sto. Goreč pa je v isti kate
goriji z 212 kg zasedel 8. me
sto.

— Ima vaša sekcija kakšne 
težave?

H Seveda, saj brez njih ne 
gre. Najhuje je seveda s član- 
stvom. Članske ekipe prak
tično ni. Veliko jih prične 
trenirali, vendar kmalu od
nehajo. Pričakujem, da bo je
seni, ko bodo nekateri naši 
Člani odslužili vojaški rok, 
dokaj bolje. Jeseni pričakuje
mo tudi nove člane. Težave 
imamo tudi z najnujnejšo 
opremo. Nismo preveč zah
tevni, vendar se mi zdi, da 
kljub številnim diplomam in 
medaljam, ki so si jih pribo
rili naši člani, ni dovolj ra
zumevanj® za naše delo.

G. S.

ZBOR OBČANOV U
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Delovni kolektiv

TOPS SLOVENIJA AVTO
EXPORT - IMPORT

tovarne pisarniških strojev 

in precizne mehanike

Ljubljana • Savlje

Ljubljano, Prešernova 40

čestita vsem svojim odjemalcem In delovnim kolek 
tivom za 1. maj In občinski praznik ter želi mnogo 
uspeha pri nadaljnjem delu

Trgovina na debelo in drobno z motornimi vozili 
vseh vrst, nadomestnimi deli, gumami za avtomobile 
in motorje, splošnim in električnim avtomaterialom, 
dvokolesi, vsakovrstnimi gradbenimi stroji domače 
proizvodnje in iz uvoza, specialnimi tovornimi vo
zili iz uvoza, opremo in raznimi orodji za avto-ser- 
visnc delavnice.
Obiščite naše trgovske poslovalnice v Ljubljani
Vošnjakova 14-16 — Frankopanska 21 —
Prešernova 40 — Celovška 119
ter v Kranju, Krškem, Domžalah, na Reki in
v Beogradu
Poslužujte se naših sodobno urejenih servisnih po
staj v Ljubljani, na Tržaški cesti 133, v Černetovi 
ulici 26, Samovi 14 in na Celovški 42 
ter na Vrhniki, v Logatcu, Kopru. Luciji pri Porto
rožu, v Krškem in v Trbovljah

podjetje za ekonomsko propagando 
in publicistiko

Obrtno pečarsko podjetje

KAMIN
Ljubljana, Tesovnlkova 31
Za praznik dela čestitamo vsem poslovnim partner
jem in delovnim ljudem naše občine.

Ob 20. obletnici osvoboditve in prazniku 
Ljubljane čestitajo vsem občanom

Občinski komite ZK 
Občinski odbor SZDL 
Občinski sindikalni svet 
Občinski odbor ZZB 
Občinski komite ZM

prejšnji mesec se je pri vas oglasil inkd' 
san! in pobral letno naročnino za naš li$I 
v znesku 200 dinarjev. »Zbor občanov" 
(list izhaja mesečno vsak drugi torek) ved11 
bomo redno pošiljali po pošti. Prosit110 
vas, da nam sporočite vsako sprememb0 
naslova, da boste list zares redno Pieic' 
mali. če smo kakšen naslov, ko smo ti°' 
pravili nov seznam naročnikov, napač^0 
zapisali, prosimo, da to takoj sporočil® 
upravi »Zbora občanov«, Ljubljana, P^' 
mova 41-1, telefon 310-567.


